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HIŠA UGODNIH NAKUPOV 1 IJ -  'IÌ 7 1
1

J tI d 1
Prodajni center PETOVIA
Ob Dravi 3a, tel. 062/775-059 
- oddelek papirnice: tel., faks 062/779-882

PIVO KAISER 0,5 I

Nakupni center PANORAMA
Obrtna cono 2, Ptuj, tel. 062/776-010

Market SOLID
Dornava 81 c, Dornava, tel. 062/755-483

^  Market STOTIN
Hardek 17a, Ormož, tel.062/702-011

steklenica 8 9 ,90 SIT

ORANŽNI NEKTAR JIL

Orangen

?
Sekt ar

1 L 9 9 ,90 SIT

KIS ZA VLAGANJE FRIOLA
2 1 9 , 90 sit

NATIKAČI
od 4 9 9 , 00sit

do 7 9 9 , 00sit

4 9 9 ,90 sit

KOZARCI ZA VLAGANJE 
10 kom. 3 9 9 ,90 SIT

PESTER IZBOR POLETNIH  
VO D N IH  ARTIKLOV: 
ROKAVČKI, ŽO G E, BALONI...

torbe

ŠOLSKE POTREBŠČINE NUDIMO V VSEH PRODAJALNAH PETLJA,PESTER 
IZBOR PA NAJDETE NA ODDELKU PAPIRNICE V PRODAJNEM CENTRU PETOVIA

BARVICE: 
lesene, voščene, 
vodene, tempera

HAHRBTKW ptRtStUCt ŠESTILA y t R f c S ^
z v e z k i RISAi-ni bloki š k a r je  flo m astri

/ O ljubljanska banka
Podružnica Ptuj

Ker je  jutri nov dan.

cestno podjetje 
Ptuj CESTN O  PODJETJE PTUJ p.o. 

ZAGREBŠKA C. 49/A, PTUJ

STORITVE, KI JIH OPRAVLJA CESTNO PODJETJE PTUJ
vzdrževanje in varstvo cest in cestnih objektov, drugih prometnih površin ter izvajanje del in storitev pri gradnji, 
rekonstrukciji, obnavljanju cest in drugih prometnih objektov; 
proizvodnja delovnih naprav in opreme za vzdrževanje in varstvo cest; 
izvedba hidroizolacij;
prevoz blaga v cestnem prometu in strojne storitve; 
proizvodnja in prodaja kamnitih in drugih mineralnih agregatov.
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»Če praznike zapustiš, prazniki zapustijo teke.«
SLOVENSKI PREGOVOR

praznično oblečeni ljudje, slovesni izraz na obrazih, iskrice v očeh, 
vonj po potici v kmečki hiši, pobeljene stene, počiščena dvorišča na vasi, 
ljudje si čestitajo in se rokujejo, govorniški odri, žarometi, v zbor 
postavljeni otroci, plapolajoče zastave, belo pogrnjena miza, nageljni v 
vazi, ... še in še bi lahko naštevali podobe človeškega vedenja ob 
praznikih.
Spoštovani bralci, pred vami je prazničen dan in praznična številka 
Ptujčana, dvojna, vsebinsko obsežnejša in v barvnih platnicah. V njej 
boste našli tudi program prazničnih prireditev, kajti petega avgusta ima 
Ptuj svoj praznik. Lani smo prvič praznovali praznik Mestne občine Ptuj.
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O Z B A L T O V A  C E R K E V  D C  

J O Ž E F A  II. S R E D I Š Č E  

P T U J S K E G A  S L O V E N S T V A

Z akaj občinski 
p ra zn ik  prav  

na ta  dan?
Praznik ali praznovanje sta imela 
tako včasih kot danes določen 
pomen. Nikdar v svoji dolgi in 
zapleteni zgodovini ni človeštvo 
praznovalo brez razloga. Razlog pa 
ni bilo veseljačenje samo po sebi, 
beg od skrbi in goli užitek, kot 
navadno razumemo danes in kar je 
posledica razkroja tradicionalne 
družbe in nekdanjih vrednot ter nar
avnanosti, kar se kaže v zadnjih sto
letjih v vedno bolj površnih pred
stavah o nekdanjih vrednotah. 
Razlog je treba iskati drugje.
In razlog, za izbrani datum, peti 
avgust, tiči v daljnem letu 1513. 
Natanko petega avgusta 1513 je 
salzburški nadškof Lenart dovolil 
rabo spremenjenega in tistemu času 
prilagojenega statuta mesta Ptuj, po 
katerem pa so se Ptujčani ravnali že 
od nekdaj. Ptuj je dobil mestne prav
ice in svoj prvi mestni statut že 1376 
leta. Žal pa ni znan točen datum tega 
pomembnega dogodka.
V času vojne med cesarjem 
Friderikom III. in ogrskim kraljem 
Matijo Korvinom (pričela se je leta 
1479 in trajala vrsto let) in tudi kas
neje se je v Ptuju udomačilo veliko 
škodljivih navad in mesto je pričelo 
nazadovati. Zato se je že omenjeni 
nadškof podal na Ptuj, kjer ga je 17. 
julija 1513 vse mesto z duhovščino 
in menihi nadvse slovesno sprejelo. 
Odstranil je škodljive razvade in dal 
meščanom nov red - statut - ter je, 
kolikor je bilo v njegovi moči, 
reševal sporne zadeve, ki so nastale 
med takratnimi prebivalci Ptuja. Ta 
pomemben pravni spomenik torej 
obeležujemo s praznikom ptujske 
občine.

P razn ik , prosti dan , 
svetek a li festival

Vse to so izrazi za dan, ko kaj 
praznujemo ali proslavljamo.
Vsi praznujemo, vsi se veselimo 
praznikov, pa o njih navadno le malo 
vemo. Prazniki že tisočletja 
osmišljajo in hkrati lajšajo ter harmo-

nizirajo človekovo življenje. Z obha
janjem praznikov krepimo lastno in 
skupno samozavest, vendar pa se le
ta še bolj krepi, če vsaj malo vemo, 
zakaj pri raznih praznikih gre. 
Prazniki, če izključimo vse, kar sim
bolno za njimi stoji, omogočajo 
posamezniku, da vsaj za kratek čas 
pozabi na težave. V trenutku, ki ga 
živimo zdaj, nam v vseh mogočih 
krizah prazniki pomenijo še več. 
Nekoč, v tako imenovanih zgodovin
skih časih, človek ali skupine ljudi 
niso nikoli storili kakšnega pomemb
nejšega koraka po naključju, ampak 
vedno le v skladu z določenimi nor
mami in pravili. Ta so izhajala zgolj 
iz predstav, da je človek duhovno 
bitje, neločljivo povezano z naravo, 
kozmosom in bogovi ali božanstvi. 
Zavedali so se svoje majhnosti in 
šibkosti, in ker so menili, da brez 
božanske sile ne bi mogli storiti 
ničesar, so to silo častili. Biti uglašen 
z naravo je torej pomenilo biti 
uglašen s seboj. Zato je bilo pomem
bno spremljati naravne procese, kot 
na primer letne čase, življenje rastlin 
in živali. Za nekdanjega človeka je 
bilo vse živo, vse med seboj 
povezano. Prav v vsem je bila duša, 
duh ali dih.
Za vsakim praznikom je veliko več, 
kot danes sploh še opazimo, kar se 
da zgodovinsko, etnološko, filozof
sko in psihološko dobro utemeljiti. 
Vsebine praznikov so včasih mnogo 
bolje poznali, dandanes pa so temel
je praznovanja prekrili nevednost, 
površnost, tehnologija in 
potrošništvo. Damjan Ovsec, avtor 
Velike knjige o praznikih, kjer si 
lahko preberete več o praznovanjih, 
ugotavlja ob študiju literature, da 
kakšne popolnejše psihološke 
razlage praznikov ni, saj se je psi
hologija, žal, več ukvarjala s 
pojavom žalovanja kot pojavom 
praznovanja.

Milena Turk, 
odgovorna urednica

Ob prazniku Mestne 
občine Ptuj Vam čestitamo 
ter želimo radosti in miru

Uredništvo

Cjjr/ številnih slovenskih mestih, 
mestnih četrtih, občinah in 

krajevnih skupnostih so po 
ustanovitvi demokratične slovenske 
države preverjali upravičenost 
dotedanjih mestnih, občinskih in 
krajevnih praznikov in iskali 
najprimernejši dan v letu, vendar 
tega marsikje niso mogli zaradi 
različnih, pogosto subjektivnih ali 
ideoloških interesov zlahka 
določiti. Tudi za najstarejše sloven
sko mesto Ptuj, prvič omenjeno leta 
69, izbira ni bila lahka. Ptujski 
mestni svet se je leta 1996 odločil, 
da bo ptujska mestna občina 
praznovala svoj občinski praznik 5. 
avgusta, ko je bil leta 1513 prenovl
jen in dopolnjen mestni statut iz 
leta 1376. Ta datum se ujema s star
odavnim Ožbaltovim sejmom in 
praznikom sv. Ožbalta, zavetnika 
ptujske Ožbaltove cerkve. Izbrani 
datum, ki se nanaša na častitljivi 
datum zaradi potrditve prenovl
jenega in dopolnjenega mestnega 
statuta, bi rad osvetlil še s treh 
vidikov nekdanje predmestne 
cerkve sv. Ožbalta, ki je bila najprej 
podružnična in nato do Jožefa II. 
(1789) župnijska cerkev za 
Slovence, ki so živeli na Ptuju in 
predvsem v ptujski okolici.

Pri Ožbaltovi cerkvi ne gre za 
veličastno preteklost kot pri 
proštijski cerkvi sv. Jurija ali 
minoritski in dominikanski cerkvi, 
marveč za prisrčnost in domačnost 
skromne predmestne Ožbaltove 
cerkve, kjer so se stoletja zbirali 
slovenski verniki.

Ob drugem ptujskem občinskem 
prazniku bi rad omenil tri dogodke, 
ki so povezani z Ožbaltovo cerkvi
jo, predvsem zaradi slovenstva: 1. 
maša v staroslovanščini na začetku 
1 7. stoletja; 2. slovenska župnija pri 
sv. Ožbaltu in 3. ljudski pesnik in 
pisatelj Leopold Volkmer.

1. STAROSLOVANSKO 
BOGOSLUŽJE PRI 

SV. OŽBALTU

Umetnostni zgodovinar dr. Jože 
Curk se v svoji novejši razpravi 
Proštijska cerkev na Ptuju (ČZN 
1996, št. 1, str. 7) jezi na vse tiste, ki 
vedno znova dokazujejo, da je

cerkev sv. Ožbalta starejša od 
mestne nemške cerkve sv. Jurija, in 
trdi - z njim se vsekakor vsi strin
jamo - da za to ni nobene 
opravičljive zgodovinske podlage.
Pri Sv. Ožbaltu so se zbirali slovens
ki verniki (pri Sv. Juriju nemško gov
oreči Ptujčani) in prav tam je počasi 
klilo seme za slovansko bogoslužje, 
ki sta ga prinesla v Panonijo slovan
ska blagovestnika, sv. brata Ciril in 
Metod. V času poreformacije pa je  
bilo najbrž samo v cerkvi sv. 
Ožbalta v takratni graški (sekovski) 
škofiji vsaj nekaj časa bogoslužje v 
staroslovanščini in ne v latinščini. 
Sekovski škof Martin Brenner je leta 
1607 zapisal, da pri cerkvi sv. 
Ožbalta duhovnik Tomaž Pulsani 
mašuje v staroslovanščini. 
Omenjeni duhovnik je prišel 
službovat na Ptuj iz Dalmacije, iz 
malega hrvaškega mesteca Nina pri 
Zadru. V tistem starodavnem 
hrvaškem mestnem biseru je bila do 
Napoleona škofija za Hrvate, četudi 
je bila v neposredni bližini v Zadru 
škofija za Italijane.

2. VIKARIATNA 
ŽUPNIJA SV. OŽBALTA 

(1637-1789)
Od leta 1614 je bil pri Sv. Ožbaltu 
vikariat, od leta 1637 pa dislocirani 
vikariat - župnija za slovenske 
vernike, kjer je bil nameščen vikar - 
župnik, kateremu je bil sicer fevdni 
gospod mestni župnik sv. Jurija. Tudi 
Maribor pozna slovensko cerkev, 
kjer je bilo bogoslužje v slovenščini, 
podobno tudi Radgona, ki je imela 
na levem bregu Mure nemško 
cerkev sv. Janeza Krstnika in na 
desnem bregu Mure (sedanja Gornja 
Radgona) cerkev sv. Petra za 
Slovence.
V letih 1645-1685 je bilo število 
nemških župljanov v župniji sv. 
Jurija in slovenskih župljanov sv. 
Ožbalta, ki je imela dve podružnici 
(sv. Dorotejo v Dornavi in sv. Marka 
v Markovcih), približno enako, 
okrog 1500 vernikov.
V cerkvi sv. Ožbalta so se zbirali 
slovenski verniki, v Ožbaltovi cerkvi 
se je negovalo slovenstvo, ki je prav 
tu dobivalo svojo samozavest. Leta 
1789 se je središče slovenske 
predmestne župnije od Sv. Ožbalta 
preselilo v minoritski samostan.
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3. LEOPOLD VOLK
MER, KAPLAN PRI 

SV. OŽBALTU

Najbolj slaven duhovnik glede 
slovenstva v cerkvi sv. Ožbalta je 
bil pesnik in pisatelj Leopold 
Volkmer (1741-1816), ki mu je 
posvečena ulica med cerkvijo sv. 
Ožbalta in nekdanjim kapucin
skim samostanom (1623-1786). 
Prav pri Sv. Ožbaltu je opravljal 
prvo kaplansko službo (1765- 
1769). Prlek Leopold Volkmer 
spada med tiste sekovsko-graške 
duhovnike, ki so v slovenskem 
narodu prebujali narodno zavest 
in tako pripravljali pridružitev 
slovenskega ozemlja med Dravo 
in Muro slovenski lavantinsko- 
mariborski škofiji. Zato ni čudno, 
da je prvi mariborski škof tako 
cenil narodnoprerodno in vzgo
jno delo Leopolda Volkmerja. V 
razpravi "Slava rajnim 
rodoljubom in utemeljiteljem 
našega slovstva" je Slomšek 
zap isa l: "In ti, vesela dežela 
štajerska, nisi tudi ti vrlih 
Slovencev rodila, jih dojila naro
du svojemu? Kdor domoljubov 
štajerskih ne pozna, naj ne reče, 
da je v rodovitnih Slovenskih gor
icah doma. Vrh veselih goric pri 
Sv. Urbanu nad Ptujem zelena 
gomila pokriva rajnega 
Volkm erja, domačega pevca 
našega. Goreč prijatelj mladine in 
pa svoje drage domovine je 
Volkmer s svojim i popevkami 
Slovence budil, množil pobožnost 
in pošten smeh in dajal svojim 
rojakom v čednih pravljicah lepe 
nauke, dobro slane, pa tudi zabel
jene."

Ti trije spomini, zaznamovani s 
slovenstvom v ptujski cerkvi sv. 
Ožbalta, nam kažejo, da je prav 
na tem mestu bilo skozi nekaj 
stoletij srce slovenskega življa in 
slovenskih katoličanov. H glavne
mu razlogu za ta datum 
občinskega praznika lahko pri
damo še te tri skromne, pa kljub 
temu po svoje zanimive spomine. 
Sv. Ožbalt je, podobno kot 
hrvaški Nin za Hrvate pri nek
danjem italijanskem Zadru, 
relikvija slovenstva za nekdanji 
nemško govoreči Ptuj. Ti 
zgodovinski spomini na slovenst
vo v cerkvi sv. Ožbalta naj bodo 
dobrodošla osvetlitev, da je 5. 
avgust kar pravšnja izbira za 
občinski praznik mestne občine 
Ptuj.

Vinko Škafar
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PRIZNANJA IN PTUJSKA OBVOZNICA 
STA BILI IZPOSTAVLJENI TOČKI NA 31. SEJI 

MESTNEGA SVETA MESTNE OBČINE PTUJ
Seja je bila zaradi začetka letnih 
dopustov slabše obiskana, vendar je 
prisotnost 24 svetnic in svetnikov 
omogočala sklepčnost tudi še po 
nekaj dlje kot 9-urnem trajanju. Sejo 
je vodil predsednik mestnega sveta g. 
Milan Čuček. Prisostvovali pa so 
poleg tajnice Občinskega urada gospe 
Evelin MAKOTER - JABLOČNIK še 
vodje oddelkov, gospa Metka 
Korošec, gospod Stanislav Napast in 
gospod Ivan Vidovič. Župana, gospo
da Miroslava Lucija, ki je seji pris
ostvoval pri zadnjih točkah, je 
nadomeščal podžupan gospod Ivan 
Jurkovič.
Pri sprejemanju dnevnega reda ni bilo 
zapletov. Zapisnika 30. redne seje in 
5. izredne seje sta bila sprejeta brez 
večjih pripomb.
Uvod v živahnost, delavnost in 
uspešnost seje so kot po navadi svet
nice in svetniki začeli pri 2. točki, 
Pobudah, vprašanjih in odgovorih. Na 
vprašanje o gradnji gimnazije, je tajni
ca Občinskega urada prebrala zapis 
nedavnega razgovora na Ministrstvu 
za šolstvo in šport, kjer so se dogovo
rili, da bo MŠŠ razpisalo javni natečaj 
za projekte. Zaradi pomanjkanja sred
stev, ker še ni sprejet letni proračun, 
bo potrebno začetek gradnje 
pomakniti od letos na drugo leto. 
Gospod Mirko Korošec, ki je pris
ostvoval sestanku, je povedal še nekaj 
podrobnosti o tem in o zelo 
energičnem nastopu župana, gospoda 
Miroslava Lucija, zaradi zavlačevanja 
s strani ministrstva. Kmalu bo ponovni 
razgovor na Ptuju. Peter Pribožič je 
opozoril na grb Mestne občine Ptuj ob 
vhodih podvoza ter predlagal, da se 
popravi skladno z odlokom. Slavko 
Brglez je vprašal o lastninjenju Term, 
ki po izjavi direktorja KK Ptuj nimajo 
drugega solastništva, tako tudi občine 
ne, ki je vlagala v razvoj. Svetnik K. 
Rižner, Slavko Brglez in Tomaž 
Neudauer niso bili zadovoljni s pisni
mi odgovori Občinskega urada. 
Svetnik Peter Šegula (SLS) je vprašal, 
zakaj ni popravljena Trstenjakova 
ulica, kot je bilo obljubljeno. 
Odgovoril je gospod Napast, daje bila 
obljubljena samo preplastitev križišča, 
republiška družba za ceste pa obljubl
ja rekonstrukcijo letos v jeseni ali 
drugo leto spomladi. Franc Premužič 
je predlagal nujno namestitev 
semaforja pri Natašini poti, ker je 
Osojnikova cesta po odprtju podvoza, 
zlasti v času konic, preobremenjena. 
Predlog sklepa o podelitvi priznanj 
Mestne občine Ptuj, ki ga je predla
gala Komisija za odlikovanja in priz
nanja, je povzročil prekinitev seje, ker 
sta bila na predlog dana dva pisna 
amandmaja SLS in LDS. Prvi se ni 
strinjal s površno obrazložitvijo za 
nepodelitev imenovanja Ivana 
TOMAŽIČA (posthumno) za častnega

občana MO Ptuj. V drugem pa je PS 
LDS predlagala podelitev Zlate plakete 
Domu upokojencev Ptuj ob 70-letnici 
namesto predlagani Hildi Slekovec. 
Enourna razprava med vodji poslan
skih skupin in predsednikom mestnega 
sveta ni prinesla sporazuma. 
Predlagatelja sta očitala komisiji, 
katero je zastopal vodja PS DeSUS 
gospod Mitja Mrgole, da je bila 
komisija pri sestavljanju predloga 
površna, zato sta vztrajala pri amand
majih, ki sta potem tudi bila na seji 
sveta uvrščena v razpravo. Amandma 
SLS ni bil izglasovan, amandma LDS 
pa je dobil minimalno večino,9glasov 
ZA in 8 PROTI. Slavko Brglez je v 
razpravi ugotovil, da v mestnem svetu 
ni dovolj volje in razumevanja za priz
nanja občanom, ki naredijo v korist 
občanov Mestne občine Ptuj in tudi 
Slovenije več kot jim nalagajo 
obveznosti. Vendar pa je letos le 
napredek, saj bo podeljena vsaj Zlata 
plaketa. Pričakujemo, da bo naslednje 
leto večji interes občanov, ustanov, 
političnih strank, ki po Odloku o priz
nanjih lahko predlagajo podelitev 
priznanj zaslužnim.
V predlogih odlokov o spremembah in 
dopolnitvah prostorskih sestavin sred
njeročnega in dolgoročnega 
družbenega plana Občine Ptuj za 
območje Mestne občine Ptuj je bilo 
poleg trase ptujske obvoznice tudi 
veliko razlik med tem in že sprejetim 
predlogom. Spremembe so se 
nanašale v glavnem na določitev 
območja kmetijskih zemljišč II. kate
gorije, kjer po zakonu ni več možna 
gradnja objektov (Ur. I. RS, št. 59/96). 
Po razlagi gospoda Napasta, da zaradi 
zelo kratkega roka ni bilo možno 
pripraviti obširnega amandmaja, je 
vendarle prišlo do sprejetja odloka. 
Glede trase magistralne ceste M3 
Hajdina-Ormož, ki bo tudi ptujska 
obvoznica, se je razvila konstruktivna 
razprava. Na vprašanje gospoda 
Čučka, ali ima Občinski urad od min
istrstev pisno potrjene dogovore o 
trasi, je gospod Napast odgovoril 
pritrdilno. Ni večje bojazni, da bo po 
našem sprejemu odloka o spremembi 
PUP, ki so dogovorjene tudi s sosed
njima občinama Videm in Gorišnica, 
da Vlada RS in Državni zbor ne bi tega 
potrdila, šele ko bo trasa objavljena v 
Uradnem listu RS, bo odlok lahko 
objavljen tudi v našem Uradnem vest
niku. Razveseljiva je informacija, da 
bodo priprave za I. fazo magistralne 
ceste od Hajdine do Zagrebške ceste 
stekle že letos (lokacijski postopek, 
odkup zemljišč in projektiranje). I. 
fazo obvoznice imenujemo tudi 
prestavitev Mariborske ceste, ki bo 
nato po izgradnji postala lokalna 
cesta. O trasi je v tej številki Ptujčana 
objavljen poseben prispevek.
O osnutku odloka o ustanovitvi Sveta

uporabnikov javnih dobrin v Mestni 
občini Ptuj je bila krajša razprava, 
zlasti o tem, da mestni svet ne bi bil 
organ za vse pripombe in predloge 
Sveta uporabnikov javnih dobrin, 
temveč bolj samo izvršni organ, torej 
župan.
K poročilu o izvedbi projekta 
»Dobrote slovenskih kmetij« Ptuj 
1997 je podrobnejšo razlago dal 
predsednik prireditvenega odbora 8. 
razstave gospod Peter Pribožič. 
Pripombe svetnikov so bile o nepre
glednost razstavljenih eksponatov (dr. 
Bogataj) in o potrebi, da se spremeni 
izbira glavnega govornika.
Sledilo je poročilo o kurentovanju 97, 
ki ga je dodatno obrazložil vodja pro
jekta, gospod Branko Brumen. 
Najpomembnejša pripomba je bila na 
skopost poročanja nacionalne TV, ki 
po izjavi g. Brumna niti ni realizirala 
pogodbenega programa.
V poročilu Čistega mesta Ptuj je bil 
pohvaljen začetni program proizvod
nje humusa, tj. kompostarne. Potrebno 
bo povečati zbiranje organskih odpad
kov.
Poročilo o gospodarjenju z najemni
nami za leto 1996 je sicer bilo spreje
to, vendar se bo razprava nadaljevala 
na septembrski seji mestnega sveta, 
zlasti o Podjetju za stanovanjske 
storitve, d. o. o., Ptuj, o njegovem sta
tusu ter o vzdrževanju neprofitnih 
stanovanj.
Na predlog sklepa o imenovanju 
predsednika in članov UO Sklada 
stavbnih zemljišč Mestne občine Ptuj
je PS LDS dala amandma, da se naj 
imenujejo v UO sklada predstavniki 
vseh političnih strank in iz vseh 
območij. Amandma ni dobil večinske 
podpore (7 ZA, PROTI 11). Po obraz
ložitvi predsednika Emila Tomašiča je 
bil z večino glasov sprejet (ZA 18, 
PROTI 16) predlog Komisije za volitve 
in imenovanja.
Predloga Občine Majšperk in občine 
Gorišnica za vknjižbo lastninske prav
ice v k. o. Čermožiše in k. o. Gorišnica 
sta bila preložena na naslednjo sejo, 
ko bo župan predložil poročilo o 
delitveni bilanci.
V točki Informacije je potekala razpra
va o vlogi Mlekarne Ptuj za dodelitev 
zemljišča za gradnjo hladilnice. 
Razpravljali so: župan g. Napast, 
Slavko Brglez, Mitja Mrgole, Ivan 
Vidovič, Emil Tomašič, Tomaž 
Neudauer, Rajko Brglez, Franc 
Premužič ter drugi. Zaključil je župan, 
da bo potrebno zahtevi Mlekarne 
ugoditi, če ni druge rešitve. Ostale 
predvidene točke, kot so poslovni Kare 
14, poročilo o poteku investicije Oš 
Hajdina, postopki policistov v 
Bukovcih in projekt Kurentland so bile 
preložene zaradi pozne ure.

Zapisal: S. B.
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NEDOKONČANA 32. SEJA MESTNEGA SVETA
Soparen poletni dan, kot je bil v 
ponedeljek, 21. julija 1997, je večini 
svetnic in svetnikov mestnega sveta 
Mestne občine Ptuj, ki še niso na 
dopustu (manjkalo jih je le 5 ali 6!), 
dal voljo za vroče in dolge razprave, 
tako da 32. seja mestnega sveta ni 
bila končana niti po osmih urah. 
Predsednik mestnega sveta g. Milan 
CUCEK je sejo, ki se je pričela ob 13. 
uri, zaključil nekaj minut pred 22. 
uro in se dogovoril o njenem nadal
jevanju v četrtek, 24. julija 1997, o 
čemer bomo poročali v prihodnji 
številki.
Pripravljalci seje, skupno s predsed
stvom, so se očitno všteli s preobilico 
gradiva za 32. sejo, pa tudi svetniki, 
saj so na dnevni red sprejeli še tri 
nove točke, tako da je bilo sprejetih 
15 točk z dvanajstimi podtočkami.

V Pobudah, vprašanjih in odgovorih
je SNPS dala več pobud, ki bodo 
obravnavane na predsedstvu mest
nega sveta in nato še v poslanskih 
skupinah. T. Neudauer je predlagal, 
da se v program za leto 1998 vnese 
ureditev razsvetljave v Erjavčevi 
ulici. B. Gornik je vprašal, pod 
kakšnimi pogoji je bilo izdano grad
beno dovoljenje za Jehovski sakralni 
objekt v Dravski ulici, ker se okoliški 
občani pritožujejo na MČ, da se ne 
gradi po lokacijski dokumentaciji. 
Dal je tudi pobudo, da se izvede 
talna signalizacija, zlasti na region
alnih cestah mesta in okolice. 
Odgovor g. Napasta je bil, da država 
čaka na proračun! E. Tomašič ni bil 
zadovoljen s tistim delom odgovora 
Oddelka za družbene dejavnosti, da 
ni možno razpisati koncesije za 
otroško varstvo, dokler javni zavod 
ne reče, da so potrebne dodatne 
zmogljivosti?! F. štruci je vprašal, 
zakaj ni razpisana koncesija za

V poročni dvorani je bila slavnostno 
predana županska veriga županu 
Mestne občine Ptuj, g. Miroslavu 
LUCIJU. Uvodno besedo v predajo 
je s poglobljeno razlago o zgodovini 
mestnega županstva ptujskega 
povedala zgodovinarka iz 
Zgodovinskega arhiva Ptuj gospa M. 
HERNJA - MASTEN. Župansko veri
go je v prisotnosti svetnic in svet
nikov mestnega sveta ter pred
stavnikov Občinskega urada predal 
predsednik mestnega sveta Mestne 
občine Ptuj g. Milan ČUČEK. 
Zahvalo in razlago o potrebi 
županske verige je po prevzemu 
povedal župan g. Miroslav LUCI. 
Pravilnik o pogojih in metodologiji 
izbora in sofinanciranja razvojnih 
projektov s področja naravoslovja in 
družboslovja (hitri postopek) bo zara
di številnih amandmajev, zlasti pa 
nepopolnega amandmaja SNPS in

nekaterih drugih nejasnosti, deležen 
podaljšane razprave na naslednji seji 
mestnega sveta.
Osnutek Pravilnika o plačah in 
drugih prejemkih funkcionarjev 
Mestne občine Ptuj je razvnel v 
razpravah skoraj slehernega svetnika. 
Burne so bile reakcije na razpravo 
svetnice L. Hazabent, ki je med 
številnimi pripombami zahtevala 
odgovor o upravičenosti povečanja 
proračunskih sredstev in o tem, da v 
osnutku ni primerjav s sedanjim stan
jem. Odgovorili sta gospe Lizika 
Vidovič in Metka Korošec. Prva je 
obrazložila način izračunavanja plač 
in oceno povečanja, ki je odvisna od 
števila sej, druga pa je razložila 
dosedanje plačevanje, ki je bilo 
odobreno z dvema začasnima skle
poma. To stanje je potrebno urediti s

dimnikarske storitve. K. Rižner je 
predlagal, da se pred podvozom nad 
sedanjo skulpturo ščita Sv. Jurija, ki 
je umetniško delo akademskega 
kiparja Viktorja Gojkoviča, doda še 
uradni grb mesta Ptuja. Enako 
vprašanje je postavil že na prejšnji 
seji P. Pribožič. A. Cartl je ponovno 
zahtevala pisni odgovor na 
vprašanje o pristojnosti oziroma 
sopristojnosti g. M. Pavlice. S. Brglez 
se je zahvalil za pisni odgovor o last
ninjenju ptujskih Term, iz katerega je 
razvidno, da je občina zamudila v 
lastninskem postopku z zahtevo za 
28% delež lastnine Občine Ptuj na 
osnovi vlaganj sredstev v izgradnjo 
rekreacijsko-turističnega centra 
Toplice Ptuj, sedaj TERME, d. o. o. 
Po razpravi in na predlog svetnikov 
je bil z večino glasov (26 od 27 pris
otnih) izglasovan sklep, da Mestna 
občina Ptuj nemudoma vloži tožbo 
zoper postopek lastninjenja TERM 
Ptuj.

pravilnikom. Večje spremembe med 
dosedanjim in predlaganim 
osnutkom so le v dodanem količniku 
o delu plačila svetnikom namesto 
dosedanjih sejnin. Nekateri svetniki 
pa so bili proti določilom o delovni 
uspešnosti svetnikov. Mnenje o 
stališčih do nekaterih variant je dal 
tudi predsednik Statutarno pravne 
komisije, prav tako pa tudi E. 
Tomašič v imenu Komisije za man
datna vprašanja, volitve in imeno
vanja. Osnutek je bil sprejet z večino 
glasov in s sprejetimi pripombami iz 
razprave.
Osnutek sklepa o ustanovitvi Zavoda 
Znanstveno raziskovalnega središča 
Ptuj je povzročil maratonsko razpra
vo, ker večini ni bila jasna potreba, 
da sedanji Zavod Bistra soustanavlja 
novi zavod. Za utemeljitve se je 
trudil direktor zavoda Bistre g. 
Štefan ČELAN, ki je tudi širše razla

gal o potrebah znanstveno razisko
valnega dela na Ptuju. Bistveni vzrok 
za ustanovitev novega zavoda je 
zahteva SAZU, da želi sodelovati le v 
novo ustanovljenem zavodu in ne 
pod blagovno znamko BISTRA. 
Ustanovitelji Zavoda za ZRS bi bili 
po predlogu osnutka SAZU Zavod 
Bistra in Mestna občina Ptuj. Za 
začetek naj bi dejavnost financirala 
SAZU s 3 mio SIT, Mestna občina 
Ptuj pa z 8 mio SIT. Z večino glasov 
je bila razprava o osnutku sklepa 
podaljšana s predlogom, da se naj 
vodijo razgovori s SAZU o sodelo
vanju v obstoječem Zavodu Bistra. 
Predlog sklepa za izgradnjo vodovo
da Grajenščak-Jiršovci-Gomila- 
Krčevina pri Vurbergu po 
predračunski vrednosti 111,8mio SIT 
je bil sprejet soglasno. Občina 
Destrnik - Trnovska vas sodeluje v 
razmerju populacijskih enot s 7,84%, 
Občini Duplek in Lenart pa bosta 
sodelovali po razgovorih z dodatnimi 
svojimi sredstvi. S sklepom so izbrani 
tudi izvajalci, da se lahko delo takoj 
prične in tako omogoči občanom, da 
čimprej pridejo do zdrave vodne 
oskrbe. Del sredstev Mestne občine 
Ptuj se bo črpal tudi že na račun 
proračuna za leto 1998.
Svetnice in svetniki so se soglasno 
odločili za nakup stare osnovne šole

Markovci za potrebe PČ za znesek 
približno 300.000 DEM (na žalost ni 
bilo v predlogu točnega zneska v 
slovenski valuti!).
To pa se ni zgodilo s predlogom 
nakupa poslovnega objekta v Grajski 
ulici 2 za najemni objekt Slovenske 
vinske akademije oziroma družbe 
VERITAS Ptuj, ker je cena daleč pre
visoka in tudi zato, ker v proračunu 
ni tolikšnih sredstev. Ponujena je 
tržna cena v višini približno 80 mio 
SIT! Razprava je podaljšana z željo, 
da Slovenska vinska akademija pri
dobi ptujski domicil ob primernejši 
rešitvi.
Odobrena sta bila še predloga o 
dovolitvi prenosa zemljišč na 
Občino Gorišnica in na Občino 
Majšperk, ker je bila županu dana 
obljuba, da bo Občina Gorišnica 
delitveno bilanco podpisala še ta 
teden in nato še občina Majšperk. 
Kot je bilo že uvodoma povedano, 
bodo svetnice in svetniki 32. sejo 
mestnega sveta nadaljevali čez tri 
dni. Na dnevnem redu je še šest 
poročil, zagotovitev sredstev za 
nakup opreme za OŠ Hajdina, zago
tovitev zemljišča za Mlekarno Ptuj in 
informacije o CATV v Mestni občini 
Ptuj ter o projektu KURENTLAND.

Zapisal: S. B.
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2. reg ijsk a  ra zsta v a  
p lem en sk ih  p r a šič e v  n a  Ptuju

V petek 20. junija 1997, je na sejmišču na Ptuju potekala 2. regijska razsta
va plemenskih prašičev, ki so jo organizirali Obdravski zavod za veterinarst
vo in živinorejo Ptuj - Selekcija prašičev in vzrejna središča za prašiče 
Podravja.
Razstavo so omogočili Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
Republike Slovenije, Republiška uprava za pospeševanje kmetijstva, Mestna 
občina Ptuj in OZVŽ Ptuj - Kmetijska svetovalna služba.
Namen razstave plemenskih prašičev je bila predstavitev strokovnega dela 
svetovalne in selekcijske službe v povezavi z osemenjevalnim centrom Ptuj 
in vzrejnimi središči za plemenske prašiče, ki jih je v Podravju že 11, 
pripravljajo pa že nove kmetije za pridobitev statusa.
Prašičereja je po pomembnosti naša druga živinorejska panoga. V Podravju 
ima v zadnjih letih celo vodilno vlogo, kar se kaže v vedno večjem številu 
kmetij, ki imajo status vzrejnega središča za plemenske prašiče, in tudi v 
dobrih rezultatih, ki jih imajo naši rejci ob prodaji pitanih prašičev.

Na otvoritvi 2. regijske razstave ple
menskih prašičev so bili prisotni: min
ister Ministrstva za kmetijstvo, goz
darstvo in prehrano g. Ciril Smrkolj, ki 
je razstavo tudi odprl, član Odbora za 
kmetijstvo pri Državnem zboru RS g. 
Janez Kramberger, predsednik Zveze 
združenj rejcev prašičev Slovenije g. 
Janez Golob, župan Mestne občine 
Ptuj g. Miroslav Luci ter drugi gostje. 
Minister Ciril Smrkolj je ob odprtju 
razstave opozoril, da je potrebno opre
deliti politiko vstopanja v Evropsko 
unijo in pripraviti primerno zaščito 
našega kmetijstva, saj drugače naš 
kmet ne bo sposoben konkurirati 
kmetu iz EU.

G. Janez Golob je stanje v slovenski 
prašičereji ocenil za zelo dobro. Tudi 
na naših kmetijah zredimo vedno bolj 
kakovostne prašiče, za kar gre zasluga 
selekcijski in veterinarski službi ter 
seveda rejcem. Hkrati je napovedal, da 
bodo na naslednji, to je 3. regijski razs
tavi plemenskih prašičev, sodelovali 
rejci s širšega območja in bo tako ta 
razstava dobila še večji pomen.

Zupan g. Miroslav Luci je v imenu 
Mestne občine Ptuj, razstavljavcev in 
vseh ostalih prisotnih prisrčno poz
dravil ministra g. Cirila Smrkolja, g. 
Janeza Krambergerja ter vse ostale 
goste. Gospodu ministru se je zahvalil, 
da je ob vseh številnih obveznostih 
našel čas za to prireditev, s čemer daje 
tej prireditvi poseben pomen. S tem 
tudi dokazuje pomen Ptuja in širše 
okolice Podravja s Prlekijo za naše 
slovensko kmetijstvo.

Župan je v svojem nagovoru poudaril, 
da je razstava plemenskih prašičev 
priložnost, da tako strokovne službe 
kot rejci pokažejo rezultate svojega 
dela. Prašičereja ima kot panoga velike 
možnosti za razvoj, saj v Sloveniji 
nimamo popolne samooskrbe s 
prašičjim mesom. Na našem območju 
imamo tudi dobre naravne pogoje - 
dovolj njivskih površin za pridelavo 
krme za prašiče in s tem možnosti za 
prašičerejsko proizvodnjo.

Ob koncu se je župan zahvalil vsem 
rejcem in Obdravskemu zavodu za 
veterinarstvo in živinorejo Ptuj ter 
vzrejnim središčem za prašiče 
Podravja za kakovostno pripravljeno 
razstavo in izrazil željo, da se nasled
nje leto ponovno dobimo na že 3. regi
jski razstavi plemenskih prašičev.

G. Peter Pribožič, vodja selekcijske 
službe, je predstavil delo na vzrejnih 
središčih v Podravju ter pomen selekci
jske službe in osemenjevalnega centra 
pri razvoju le-teh. Poudaril je, da pred
vsem želijo povečati kakovost vzre
jenih prašičev, kar je še zlasti pomem
bno od lanskega leta naprej, ko je 
stopil v veljavo pravilnik o kakovosti 
zaklanih prašičev in kategorizaciji 
svinjskega mesa in se morajo rejci 
prašičev, tako v velikih obratih kot na 
manjših kmetijah, prilagoditi 
določilom novega pravilnika.

G. Slavko Janžekovič, dr. vet. med., je 
v svojem nagovoru pojasnil pomen 
novozgrajenega osemenjevalnega cen
tra za plemenske merjasce na Ptuju, ki 
omogoča širitev osemenjevanja na 
kmetijah in s tem hitrejši napredek pri 
kakovosti vzrejenih živali.

Razstava je bila tudi priložnost za 
strokovna srečanja. Tako je vzporedno 
z razstavo potekal strokovni posvet, 
na katerem so z dvema pomembnima 
temama sodelovali trije priznani 
strokovnjaki s tega področja, in sicer 
prof. dr. Franc ČERNE in Dejan 
ŽIDAN, dr. vet. med., s temo Težave 
pri reprodukciji prašičev ter prof. dr. 
Andrej SALEHAR s temo Prašičereja 
na kmetijah - možnosti za 
preusmeritev.
V času razstave je potekala tudi 
podelitev priznanj najzaslužnejšim 
rejcem plemenskih prašičev.
Na razstavi so se predstavila tudi pod
jetja, ki se ukvarjajo s proizvodnjo in 
prodajo opreme, krmnih dodatkov in 
preventivnih sredstev za zdravstveno 
varstvo prašičev.

KLAVDIJA PETEK

Razstava dobrote slovenskih kmetij, kot vsakoletna prireditev na Ptuju, 
se bliža svoji deseti obletnici. Prihodnje leto bomo že devetič odprli 
vrata razstave. V začetku julija smo imeli predstavniki soorganizatorjev 
sestanek za pripravo devete razstave.
Proučili smo rezultate ankete, ki so jo izvedli dijaki Kmetijske šole Ptuj 
in Oddelek za gospodarstvo Mestne občine Ptuj. Vprašanja, ki so se 
nanašala na razstavni prostor, so potrdila primernost lokacije razstave. 
Potrebno pa je zagotoviti boljšo preglednost izdelkov. Z dodatno ponud
bo so obiskovalci zadovoljni, pogrešajo le nekaj več pokušin. Na 
vprašanje, ali bodo na razstavi tudi kaj kupili, je kar 70% vprašanih 
odgovorilo pozitivno. Na vprašanje o namenu obiska je 62% obiskoval
cev odgovorilo, da gre za ogled, 14% za nakup dobrot, 14,6% za 
strokovno izpopolnjevanje, ostali za izlet. Od vprašanih je 40% odgovo
rilo, da si je razstavo ogledalo s svojo družino. Okrog 20% jih je odgov
orilo, da so na razstavo prišli z organizirano skupino. V anketi nas je zan
imalo tudi to, ali si bodo po razstavi ogledali še kakšno zanimivost na 
Ptuju. Od vprašanih je 40% odgovorilo pritrdilno. Informacije o razstavi 
je 45% vprašanih dobilo preko medijev, ostali s plakatov, preko sveto
valne službe in prijateljev. Razstavo si bo ponovno ogledalo kar 64,6% 
vprašanih.
Zanimivi so bili odgovori razstavljavcev. Na vprašanje, kako so izvedeli 
za razstavo, je 86,4% vprašanih odgovorilo, da preko Kmetijske sveto
valne službe. Prodajo izdelkov imajo na 46,6% kmetij, o prodaji pa 
razmišlja tudi dobra polovica teh, ki še ne prodajajo. Da je sodelovanje 
na razstavi vzpodbuda za razvoj dopolnilnih dejavnosti, je odgovorilo 
98% razstavljavcev. Vzpodbuda so tudi pridobljena priznanja. 
Sodelovanje je tudi promocija kmetij in več kot polovica vprašanih se 
strinja, da bi v okviru razstave prodajali svoje izdelke.
Rezultati ankete obiskovalcev in razstavljavcev bodo v veliko pomoč pri 
organizaciji bodočih razstav.
Za deveto razstavo Dobrote slovenskih kmetij smo določili datum pote
ka, ki bo od 24. do 27. 4. 1998. Poleg dosedanjih krušnih, mesnih, 
mlečnih izdelkov ter olj, žganj in kisov bomo uvrstili nov izdelek - suho 
sadje. Na temo suho sadje bomo pripravili tudi strokovni posvet. V 
okviru razstave želimo dati poudarek narodnim nošam, ki so značilne za 
posamezna območja Slovenije. Zato bomo dali pobudo, da bi na Ptuju v 
času razstave Dobrote slovenskih kmetij organizirali še razstavo narod
nih noš, v programu razstave pa tudi predstavitev narodnih noš na 
dvorišču Minoritskega samostana. Želeli bi, da bi v času razstave imeli 
ptujski gostinci posebno ponudbo gostinskih storitev, značilnih za 
slovensko kuhinjo.
Tudi na ta način bo Ptuj v dneh razstave Slovenija v malem in mesto sto
terih dobrot. Vse informacije v zvezi z razstavo Dobrote slovenskih 
kmetij lahko dobite pri Kmetijski svetovalni službi ali na Oddelku za 
gospodarske dejavnosti Mestne občine Ptuj.

PETER PRIBOŽIČ

MONTAŽA JV A N TEN  
IN H IŠ N IH  

TELEFO N SK IH  
CENTRAL

Alojz JAKOMINI s.p.
Vodova ul. št. 4, 2250 PTUJ 

tel.: 062/777-718
ANTENSKI SISTEMI
O DOBAVA IN MONTAŽA ANTENSKIH SISTEMOV ZA SPREJEM 

SATELITSKIH IN ZEMELJSKIH PROGRAMOV 
O KABELSKI RAZVODI PO STANOVANJIH

HIŠNE TELEFONSKE CENTRALE 
O DOBAVA IN MONTAŽA TELEKOMUNIKACIJSKE OPREME 
O TELEFONSKI RAZVODI
O VZDRŽEVANJE IN POPRAVILA TELEKOMUNIKACIJSKE OPREME
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PRIZNANJA, DA ALI NE?
Dne 4. 7. 1997 je potekala seja Mestnega sveta Mestne občine Ptuj, na 
kateri smo mestni svetniki med drugim odločali tudi o podelitvi priz
nanja Zlata plaketa in podelitvi naslova častni občan Mestne občine Ptuj.

Ob omenjeni točki dnevnega reda naj poudarimo, da je Mestni svet spre
jel sklep, da se v letošnjem letu naslov častnega občana Mestne občine 
Ptuj ne podeli, tako da že nekaj let zapored po mnenju Mestnega sveta 
tega naslova ne zasluži nobeden od uglednih občanov Mestne občine 
Ptuj. Glede podelitve priznanja Zlata plaketa pa je potrebno poudariti, 
da je pristojna komisija za odlikovanja in priznanja, ki je organ Mestnega 
sveta, Mestnemu svetu predlagala sklep, po katerem bi se omenjeno 
priznanje podelilo ga. Hildi SLEKOVEC za njen izjemen prispevek pri 
uspešnem razvoju šole s prilagojenim programom dr. Ljudevita Pivka na 
Ptuju.

Na predlog poslanske skupine LDS 
je v izogib politični pluralizaciji, 
kot je njihov predlog utemeljila 
vodja poslanske skupine LDS, 
Mestni svet z 11 glasovi za in 8 
proti, sprejel spremenjen sklep, da 
se Zlata plaketa podeli Domu 
upokojencev Ptuj, ki slavi visok 
jubilej - 70-letnico uspešnega delo
vanja. Takšen amandma je bil svet
nikom predložen na seji.

Verjetno je povsem odveč razpravl
jati o zaslugi ugledne in znane 
Ptujčanke, ki je vse svoje življen
jsko delo in energijo ter ustvarjal
nost vložila v razvoj osnovne šole 
za otroke, ki potrebujejo prilagojen 
program šolanja. Prav tako je 
odveč tudi razprava o tem, da gre 
za šolo, ki otrokom z motnjami v 
duševnem ali telesnem razvoju že 
od leta 1954 ponuja možnost 
šolanja in enakopravnega 
vključevanja v družbo. Prav gotovo 
je vsem, ki gospo Slekovec pozna
jo, jasno, da si omenjenega priz
nanja ne bi lastila sama zase, 
ampak bi ga jemala kot priznanje 
vzgoji in izobraževanju na 
področju mestne občine Ptuj nas
ploh, predvsem pa kot priznanje 
zavedanja, da med nami živijo in 
ustvarjajo tudi otroci, ki ne po svoji 
krivdi potrebujejo prilagojeni pro

gram izobraževanja. V današnjem 
času, ko vse bolj prihaja v ospred
je boj za dobiček, bi omenjena 
humana gesta vsekakor opozorila, 
da se mestni svetniki zavedamo 
tudi potreb takšne šole. Prav tako je 
povsem odveč razpravljati o tem, 
da Dom upokojencev Ptuj praznu
je visok jubilej in da gotovo v njem 
najdejo prijazen dom in bivališče 
starejši občani. Kar me kot svetnika 
Mestnega sveta Mestne občine Ptuj 
moti, je to, da je prišlo do 
položaja, ko je Zlata plaketa bila 
podeljena zgolj z večino glasov 
mestnih svetnikov, torej s preglaso
vanjem, ne pa soglasno, kot bi se 
za tako visoko priznanje spodobi
lo. Na ta način se povzroča moral
na škoda tako tistemu, ki priznanje 
dobi, kot tudi Mestnemu svetu, ki 
priznanje podeljuje. Tega si Mestna 
občina Ptuj, kot tudi njeni občani, 
vsekakor ne zaslužijo . O tem 
vprašanju bodo morali razpravljati 
predvsem tisti, ki so takšno situaci
jo povzročili.

Dejstvo je, da Mestna občina Ptuj 
ponovno ne bo podelila naslova 
častni občan in da podeljena Zlata 
plaketa v letošnjem letu izgublja 
svoj sijaj.

Tomaž N EU DAUER, 
svetnik Mestne občine Ptuj

[P ' » ’-si-rA !/_5S JI
V  prejšnji številki Ptujčana (štev. 6, z dne 27. jun ija  1997), smo v 
Natečaju za dodelitev sredstev za razvoj kmetijstva v Mestni 
občini Ptuj, objavljenem na zadnji strani glasila, nepravilno 
zapisali višino natečaja. Pravilno bi moralo pisati: SREDSTVA ZA  
RAZVOJ V  V IŠIN I 15 .000 .000 ,00  SIT BO D O  D O D ELJEN A  KO T 
KREDITI Z  RO KO M  O D P LA Č ILA  D O  5 LET PO TEM ELJNI IN 
4 ,9%  REALNI LETNI O BRESTN I MERI.

Za napako se opravičujemo!
Uredništvo

Zeleni Ptuja naprošamo vse prebivalce Mestne občine Ptuj, ki opazijo 
kakršno koli divje odlagališče odpadkov, da nam to nemudoma javijo na 
Zeleni telefon (vsak delovni dan med 9 in 13. uro na št. 773-816).

Zeleni Ptuja

Slovenska ljudska stranka

POM EM BNI SKLEPI 
IZVRŠILNEGA IN  

GLAVNEGA ODBORA SLS 2 3 . JUNIJA 
IN 11. JULIJA 1 9 9 7  V LJUBLJANI

V zadnji številki Ptujčana smo poročali o razgovorih predsednika SLS Marjana 
Podobnika v Ormožu. Na pripombe predsednikov podružnic o pomanjkljivih 
informacijah in slabi povezavi med centralo in večinsko volilno bazo je takoj rea
giral izvršilni odbor in na to še glavni odbor. Predsednik SLS Marjan Podobnik bo 
imel enkrat tedensko termin za razgovore na sedežu SLS ali v kabinetu vlade. 
Izvršilni odbor je sprejel predloge za koordinacije med kabinetom podpredsedni
ka vlade, ministrstvi, poslansko skupino in tajništvom SLS. Odgovorni osebi za 
koordinacijo in pretok informacij sta ga. Vladimira Verčkovnik in g. Jaka Sever. Za 
informacijsko povezavo in koordinacijo med predsedniki podružnic, župani SLS, 
občinskimi svetniki SLS, programskimi skupinami SLS, med zvezami SLS ter med 
člani izvršilnih odborov ter članstvom bo odgovorna ga. Mateja Jagodič. Njena 
številka telefona na Zarnikovi cesti je 061/125-83-1 7.

TABOR SLS
..bo v nedeljo, 17. avgusta 1997, v Slovenj Gradcu na letališču Turiška vas z 

začetkom ob 9. uri. Ptujska podružnica SLS bo po potrebi organizirala prevoz 
avtobusom.

Ptujska podružnica SLS sodeluje v pripravah pred volitvami v Državni svet s 
strankama slovenske pomladi. Želja je, da bi na področju bivše občine kandidiral 
en kandidat, vendar bo to odvisno od ostalih podružnic osmih občin. Podporo bo 
dobil tisti kandidat, ki bo zaradi svoje desne usmerjenosti in priljubljenosti imel 
največje možnosti, da bo izvoljen.
Po pooblastilu IO podružnice SLS Ptuj

IZJAVA ZA JAVNOST
Dne 12. 07. 1997 je potekala koordinacija predsedstva in 
poslanskega kluba Mestnega odbora Slovenske nacionalne 
stranke, na kateri je tekla razprava o določeni problematiki 

Mestne občine Ptuj. Posebno vroča debata je potekala okrog variante za izgraditev 
obvoznice M3 in novega mostu, katero je potrdil mestni svet. Po posvetovanju s 
članom Odbora za okolje, prostor in gospodarsko infrastrukturo ing. Bogomirjem 
MERNIKOM sta predsedstvo in poslanski klub zavzela naslednje stališče:
Ker menimo, da ni bilo resne javne razprave o varianti izgradnje obvoznice M3 in 
novega mostu, ne pristajamo na politiko diktata Vlade in Ministrstva za promet, ki 
jo je sprejel ptujski mestni svet. Naše izhodiščno stališče je povsem drugačno, 
saj menimo, da je mestni in primestni promet ključnega pomena, zato mora biti 
most zgrajen čim bližje mesta Ptuj, ker bo tako bližji dostop na glavno prometno 
žilo (cesta M3). Apeliramo na župana dr. Miroslava LUCIJA, da dosedanje poga
jalce zamenja z ljudmi s trdimi stališči, ki bodo znali zastopati interese občanov 
in vnesti lokalni interes v nacionalni program izgradnje cest v Sloveniji.

V nadaljevanju je tudi tekla razprava s področja družbenih dejavnosti, kjer je svoje 
stališče podal član odbora Miroslav LETONJA o zahtevi ptujske Mlekarne do 
prenosa športnega zemljišča na Mlekarno, ki jo je na Mestno občino Ptuj dala 
direktorica Mlekarne. Ugotovitveni sklep predsedstva in poslanskega kluba, v 
razpravo se je vključil tudi svetnik Anton CIGLAR, je naslednji: očitno se je gospa 
direktorica obrnila na napačen naslov, zato ne pristajamo na politiko izsiljevanja 
in v izgubo športnih površin. Po naši analizi je že do sedaj povzročena določena 
škoda ptujskim športnikom, ki so že izgubili nekaj športnih površin in finančnih 
sredstev.

Predsednik MO SNS 
Miroslav LETONJA

Kritik je človek, ki pričakuje čudeže.
J. Huneker
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Odgovor na svetniško vprašanje št. 
345/30 (g. Rajko Fajt):
V zvezi z ekološkimi otoki trenutno 
teče postopek za izdelavo projektne 
naloge, ki bo osnova za pridobitev 
dovoljenja za njihovo postavitev. 
Skupaj s podjetjem čisto mesto si 
prizadevamo vmesno obdobje do 
dokončne rešitve premostiti tako, da se 
posode za ločeno zbiranje odpadkov 
začasno postavljajo ob trgovinah in 
drugih centrih, kjer le-te ne ovirajo 
prometa. Prav tako smo podjetje čisto 
mesto že obvestili o nevarnosti pre
vračanja posod ob blokih, predvsem ob 
vetrovnem vremenu. Predstavniki pod
jetja so nam zagotovili, da bodo 
posode začasno pritrdili ob podlago in 
tako preprečili morebitne poškodbe 
avtomobilov.

Pripravila: 
Alenka Korpar

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
337-a/29 (poslanska skupina SLS):
Vprašanje združuje štiri podvprašanja, 
ki se nanašajo na golf igrišče na hajdin- 
ski gmajni.
V zvezi s prvim vprašanjem o 
pravnomočnosti najemnih pogodb za 
zemljišča na območju hajdinske gma
jne in tretjim vprašanjem o količinah 
lesa za posek še nismo uspeli pridobiti 
podatkov.
Drugo vprašanje je povezano z osnova
mi za izdajo odločbe o priglašenih 
delih za čiščenje terena na območju 
hajdinske gmajne. Podlaga za izdajo 
odločbe so Prostorski ureditveni pogoji 
za območje občine Ptuj izven mesta 
Ptuj (Uradni vestnik občin Ormož in 
Ptuj, št. 20/92, 22/93, 26/94).
Četrto vprašanje je o realizaciji investi
torjeve obljube o presaditvi dreves. 
Presaditev dreves se podrobno opredeli 
v postopku pridobitve lokacijskega in 
gradbenega dovoljenja.

Pripravil: 
Stanislav Napast

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
343/30 (ga. Lidija Majnik)
Oddelek za okolje, prostor in gospo
darsko infrastrukturo daje soglasja za 
postavitev tabel za objekte, ki so v lasti 
občine, če najemniki poslovnih pros
torov zaprosijo na oddelku za soglasje. 
Ustrezno dovoljenja prosilcu izda v 
skladu z zakonom Upravna enota Ptuj 
po predhodnem soglasju Zavoda za 
varstvo naravne in kulturne dediščine.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
344/30 (g. Milan Petek)
Košnja trave ob lokalnih cestah se izva
ja dvakrat letno, odvisno od višine 
trave. Ob krajevnih cestah se zaradi 
nezagotovljenih sredstev košnja trave 
ne izvaja. Izjemoma se določeni odseki 
kosijo zaradi voženj šolskega avtobusa 
ali drugega prometa. Tako je že opravl
jena košnja takih odsekov na področju 
vaše primestne četrti.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
346/30 (g. Rajko Fajt)
V Mestni občini Ptuj nimamo urejenega

parkirišča za tovorna vozila, zato last
niki le-teh parkirajo kjerkoli, čeprav jim 
zakon nalaga, da morajo imeti pred pri
dobitvijo licence zagotovljen ustrezen 
parkirni prostor.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
347/30 (g. Rajko Fajt)
Gramoznica v Prvencih je bila v času 
izkoriščanja v upravljanju KR Ptuj, ki je 
tudi sam kopal gramoz. Nimamo 
podatkov, če je danes lastništvo 
drugače urejeno. Odvoz gramoza ni 
prost. Ukrepe za preprečitev odvoza 
lahko izvaja samo inšpekcijska služba 
RS. Gramoznica nima gradbenega 
dovoljenja.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
350/30 (g. Emil Tomašič)
Za vzdrževanje reda je zadolžena 
policija.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
351/30 (g. Emil Tomašič)
Zaščitne odbojne ograje bodo postavl
jene z izvedbo rekonstrukcije ceste 
oziroma pločnika, kar se bo po planu 
izvajalo v letu 1997.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
352/30 (g. Slavko Brglez)
Gradbeni izvajalec mostu je Tampon, 
d. o. o. bela so bila izvedena v pogod
benem roku. Zaradi lastniških proble
mov je prišlo do zakasnitve del na ces
tnih priključkih.
Vsa preostala dela bodo izvedena do 
15. 7. 1997.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
354/30 (g. Tomaž Neudauer)
Preplastitev se je naredila v tistem delu 
ulice, ki je bila razkopana zaradi grad
benih del, ostali del pa ne, ker ni bilo 
predvidenih dodatnih sredstev za celot
no ulico, kajti ostali del še ni v tako 
slabem stanju.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
355/30 (g. Tomaž Neudauer)
Red lahko vzpostavi samo policija, ki 
lahko kaznuje tiste, ki ne spoštujejo 
cestnoprometnih predpisov. S 
postavitvijo korit pa bi se lahko 
razmere še poslabšale.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
356/30 (g. Rajko Brglez
Glede na dinamiko del na gradbišču 
mostu za pešce je odprtje Dravske ulice 
v katero koli smer nemogoče, saj bi s 
tem bili ogroženi tako pešci kot vozni
ki avtomobilov. Potrebno bo počakati 
do zaključka gradnje mostu.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
358/30 (g. Rajko Brglez)
Pri izbiri koncesionarjav je glede na 
javni razpis odločilna najugodnejša 
ponudba za razpisano koncesijo. Pri 
javnih razpisih za izbiro izvajalcev 
za gradbena dela izbira poteka v 
skladu z Zakonom o javnih naročilih 
(Uradni list RS, št. 24/97), vendar pa 
v glavnem dobivajo vsa dela ptujski, 
izvajalci.

Odgovor na svetniško vprašanje št. 
359/30 (lista KS Mesta Ptuj)
Za te zadeve so pristojne inšpekcijske 
službe pri Ministrstvu RS za okolje in 
prostor v Ptuju.

Pripravil:
Herbert Glavič, Mestna občina Ptuj 

Župan Miroslav LUCI, dr. med., I. r.

Odgovor na svetniško vprašanje - 
objekt restavracije na ptujskem gradu
V zvezi s vprašanjem svetnika g. Franca 
Štrucla na 30. seji mestnega sveta o 
trenutnem stanju objekta restavracije 
na ptujskem gradu dajemo naslednje 
pojasnilo:
Mestna občina Ptuj trenutno ne more 
vzpostaviti dejavnosti v objektu 
restavracije na ptujskem gradu zaradi 
naslednjih dejstev:
- na podlagi Sklepa o kulturnih 
spomenikih in naravnih znamenitostih, 
ki so postali last Republike Slovenije 
(Ur. I. RS, št. 46/96), je s 23. 3. 1996 
objekt restavracije na ptujskem gradu 
postal last Republike Slovenije;
- Ministrstvo, za kulturo je v ugo
tovitvenem postopku ugotovilo, da 
zaradi sklenjene pogodbe o prenosu 
pravice uporabe na objektu grajske 
restavracije s Kmetijskega kombinata 
Ptuj na Občino Ptuj uvrstitev ptujskega 
gradu oziroma grajske restavracije v 
omenjeni sklep Vlade RS ni bil 
upravičen, zato bo predlagalo, da se 
izloči iz sklepa, kar pomeni, da bo ostal 
v lasti Občine Ptuj celotni grajski kom
pleks, vključno z objektom restavracije; 
-pri UE Ptuj je bila vložena zahteva za 
vrnitev ptujskega gradu v denacional
izacijskem postopku, vendar je pri 
odločanju o državljanstvu bila izdana 
negativna odločba; zoper odločbo je 
vlagatelj vložil pritožbo, ki pa jo je 
Ministrstvo za notranje zadeve kot 
pritožbeni organ zavrnilo. Na podlagi 
navedene dokončne odločbe ministrst
va bo Upravna enota Ptuj denacional
izacijsko vlogo zavrgla.
Glede na navedene ugotovitve 
(lastništvo Republike Slovenije ter 
uvedba denacionalizacijskega postop
ka) Mestna občina Ptuj ni imela pravice 
razpolagati z objektom restavracije na 
ptujskem gradu. Po izdaji navedenih 
aktov s strani UE Ptuj in Vlade 
Republike Slovenije pa ne bo več ovir, 
da občina prevzame upravljanje oziro
ma razpolaganje s tem objektom. 
Predpogoj za oživitev grajske kavarne 
je komunalna ureditev grajskega hriba 
(kanalizacija, elektrifikacija in plin
ifikacija) in idejni načrti za izrabo tega 
prostora.

Ko bo rešeno vprašanje lastništva, se 
ponuja več možnosti za izrabo pros
torov nekdanje grajske restavracije:
- podelitev koncesije za izrabo teh 
prostorov ob pogoju finančnih vlaganj 
v obnovo;
- dati prostore v dolgoročni najem ob 
pogoju finančnih vlaganj v obnovo;
- prostore usposobiti z občinskimi sredstvi 
in jih nato dati v najem - ta varianta je

seveda za občinski proračun najdražja. 
Idejni načrti so že narejeni. Potrebno 
bi jih bilo ponovno pregledati in 
dopolniti.
Vsi posegi se lahko vršijo le ob 
upoštevanju spomeniško varstvenih
pogojev.

Tajnica Občinskega urada Mestne 
občine Ptuj Evelin Makoter, dipl. oec

ŽUPAN MESTNE OBČINE PTUJ 
Miroslav LUCI, dr. med., I. r.

Odgovor na svetniško vprašanje - nez
godno zavarovanje svetnikov
Na vprašanje svetnika g. Konrada 
Rižnerja na 30. seji mestnega sveta v 
zvezi z odgovorom na 27. seji mestne
ga sveta glede nezgodnega zavarovanja 
svetnikov dajemo naslednje dodatno 
pojasnilo:
Obveznost izdaje potnega naloga pred
pisujejo delodajalcu predpisi o 
delovnih razmerjih, saj le-ta pomeni 
podlago za priznavanje stroškov v 
zvezi z službenim potovanjem. Na 
podlagi dodatne proučitve zakonodaje 
ter pridobljenih informacij s strani 
zavarovalnice je ugotovljeno, da potni 
nalog ni osnova za nezgodno 
zavarovanje (zavarovanje med vožnjo 
z avtomobilom in z javnimi prevoznimi 
sredstvi je zagotovljeno z obveznim 
zavarovanjem po Zakonu o obveznih 
zavarovanjih v prometu).

Pojasnilo na 27. seji mestnega sveta se 
je nanašalo tudi na dejstvo, da so v 
primeru nezgode v občinski stavbi iz 
naslova zavarovanja civilne odgov
ornosti zavarovane vse fizične osebe 
(zaposleni v občinskem uradu, svetniki, 
člani odborov in komisij ter stranke), če 
krivda za nezgodo izvira iz dejavnosti 
občine.

Za primere nezgode izven občinske 
zgradbe se glede na navedeno lahko 
svetniki nezgodno zavarujejo le s 
sklenitvijo zavarovalne pogodbe med 
Mestno občino Ptuj in zavarovalnico. 
Mestna občina Ptuj ni nezgodno 
zavarovala svetnikov Mestnega sveta 
Mestne občine Ptuj, saj zakonski in 
podzakonski predpisi ne opredeljujejo 
sklenitve nezgodnega zavarovanja svet
nikov kot obveznost, zato je to 
prepuščeno prostovoljni odločitvi pris
tojnega občinskega organa.

Za sklenitev nezgodnega zavarovanja 
svetnikov mestnega sveta torej ne 
obstaja zakonska ovira, vendar ker bi 
šlo v tem primeru za porabo 
proračunskih sredstev, je sklenitev 
možna le na podlagi posebnega sklepa 
mestnega sveta. Anuitete iz naslova 
nezgodnega zavarovanja bi se 
plačevale v breme stroškov sej mestne
ga sveta, odborov in komisij.

Tajnica Občinskega urada Mestne 
občine Ptuj Evelin Makoter, dipl. oec.

ŽUPAN MESTNE OBČINE PTUJ Miroslav 
LUCI, dr. med, I. r.
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RAZSTAVA OB 90-LETNICI FRANCETA MIHELIČA

> y  ri slikarju in grafiku Francetu 
Miheliču, častnemu občanu mesta 
Ptuj, lahko govorimo o fenomenu 
ustvarjalne in življenjske energije, saj 
svojim visokim letom navkljub še 
vedno riše, slika, obdeluje grafično 
ploščo in ustvarja.

tastičnim pustnim likom - kurentom, 
ki je postal osrednji ikonografski 
motiv njegove umetnosti vse do 
danes. V liku kurenta, v njegovi 
demonski naglavni maski, v številnih 
pustnih običajih in etnografskem 
bogastvu obdravske pokrajine je

M jt&A, n là /H «i/v/tv

Utrinek
z otvoritvene slovesnosti 
(fotografija: Boris Farič)

Odločili smo se, da na letošnji razs
tavi v Miheličevi galeriji na Ptuju 
(Pokrajinski muzej Ptuj) predstavimo 
najnovejši umetnikov grafični opus - 
ciklus Riba Faronika. Motivno je riba 
Faronika v Miheličevi umetnosti 
ohranila nekaj pradavne in groteskne 
vsebine. Napoveduje tragične in 
mračne dogodke apokalipse, strah in 
bojazen ljudi pred neznano usodo. 
Na grafičnih upodobitvah je fan
tastična in groteskna obenem, včasih 
lepa in prijazna, drugič grda in 
hudobna, saj že stoletja grozi in čaka 
v svojem vodnem kraljestvu na usod
ni trenutek za "poslednjo sodbo".

občutljivi umetnik spoznal in odkril 
tisti pradavni in nenehni človekov 
spopad med naravo in življenjem, 
željo in usodo, ljubeznijo in smrtjo, 
zavestjo in podzavestjo, strahom in 
pogumom, resničnostjo in fikcijo ..., 
od koder prihaja umetnikov 
neusahljiv vir življenjskega, filo
zofskega, predvsem pa likovnega 
spoznanja.
In ker se umetnik France Mihelič še 
vedno rad vrača na Ptuj, kjer obuja 
bogate in (za nas) dragocene spomine, 
se je odločil, da bo poklonil mestu 
svojo bogato zbirko grafičnih listov. To

Podoba dela razstave

Med leti 1936 in 1941 je France 
Mihelič kot mlad profesor poučeval 
risanje na ptujski gimnaziji. 
Razmeroma kratko obdobje slikar
jevega bivanja v najstarejšem mestu 
ob Dravi in njegovi okolici, pa je 
pustilo v njem neizbrisne sledi in 
večni slikarski izziv. Takrat se je 
namreč srečal z demonskim in fan-

se je zgodilo leta 1992, ko je ob svoji 
85-letnici podaril 75 grafik, ki zajema
jo umetnikovo ustvarjanje od leta 
1953 naprej pa vse do danes. Vendar 
se fundus iz leta v leto številčno 
bogati, tako da imamo sedaj že 183 
dragocenih in v slovenskem ter tujem 
likovnem prostoru pomembnih grafik. 
Kot stalna razstava je bila zbirka grafik

na ogled v Miheličevi galeriji na Ptuju, 
v starodavnem okroglem stolpu ob 
reki Dravi, ki je bil ob tej priložnosti 
preimenovan v Miheličevo galerijo. 
Letos, 27. aprila, je akademik France 
Mihelič dopolnil 90 let. Presenečeni 
ugotavljamo, da je njegov duhovni 
svet brez dna, brez spon, da ustvarjal
na energija sili nenehno na piano in 
mu ne da spokojnega miru. Nastajajo 
nove, številne in dragocene likovne 
stvaritve. Najnovejši grafični ciklus, ki 
je nastal izpod rok Franceta Miheliča, 
je grafična mapa 44 sitotiskov na temo 
Riba Faronika in predstavlja umet

nikovo najsodobnejšo likovno 
izpoved današnjih dni.
Razstava, na kateri si lahko ogledate 
najnovejši grafični opus Franceta 
Miheliča Riba Faronika, dokumen
tarno fotografsko in filmsko gradivo o 
življenju in delu umetnika, bo odprta 
do 21. septembra 1997. Avtorja razs
tave sta avtorica tega prispevka in 
Aleš Gačnik, oblikovanje kataloga, 
plakata in vabila pa je delo oblikoval
ca Boštjana Botasa Kende. Postavitev 
razstave in izdajo kataloga je finančno 
omogočila Mestna občina Ptuj.

Stanka Gačnik
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a ptujskem gradu si lahko ogle
date atraktivno razstavo s pomenljivim 
naslovom: »Na poti k stalni postavitvi 
zbirke mask v ptujskem muzeju«, ki 
sva jo pripravila skupaj z etnologom 
Andrejem Brencetom. Z neklasično 
muzejsko razstavo smo želeli opozori
ti lokalno skupnost, slovensko javnost 
in stroko na nekatere probleme in 
dileme, ki so v prvi vrsti povezani s pri
dobitvijo ustreznih prostorov, kjer bi 
lahko na komunikativen način, v obliki 
stalne razstave predstavili odlične 
pomnike iz naše ljudske kulture. 
Znotraj le-te moramo še posebej 
izpostaviti kulturo mask in maskiranja 
ter kulturo vina.
V ta namen, še zlasti v zadnjem 
desetletju, na Oddelku za etnologijo 
skrbno zbiramo in proučujemo gradivo 
o maskah in maskiranju. Posvečamo 
mu prednostno raziskovalno in 
muzealsko pozornost. Žal pa so vse te 
opredmetene informacije »skrivajo« v 
muzejskih depojih in so kot takšne 
nedostopne našim obiskovalcem v 
obliki stalne razstave. V muzeju že dlje 
časa nimamo na voljo ustreznih pros
torov, kjer bi lahko z našo ljudsko kul
turo nagovorili tako domače in tuje tur
iste in nas same. Stoletna ljudska inov
ativnost in kreativnost, ljudsko vedenje,
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znanje in modrost simbolizira 
»temeljni kamen« naše lokalne 
samozavesti in nacionalne identitete. 
Pravilno vrednotenje naše lastne 
ljudske kulture nam omogoča, da se na 
nesramežljiv način in s ponosom 
primerjamo s katero koli regijo, bodisi 
znotraj ali zunaj meja države. In prav 
naša odlična, bogata in raznovrstna 
dediščina mask in maskiranja je tista, ki 
si zasluži ustrezno mesto v naši zavesti 
in v naših muzejskih postavitvah. Na to 
nas je že pred štirimi desetletji opozar
jal cenjeni akademik dr. Niko Kuret, ki 
je predlagal, da bi bila ravno na Ptuju 
centralna nacionalna zbirka slovenskih 
ljudskih mask.
Na razstav) si lahko ogledate številne 
predmete, fotografije, filme in različne 
druge dokumente, ki pričajo o izred
nem. bogastvu dediščine mask in 
maskiranja. Ogledate pa si lahko tudi 
»razstavo v razstavi« o maskah v 
filateliji, ki jo je pripravil Franci Golob, 
član Filatelističnega društva Ptuj. 
Nastajajočo stalno zbirko mask želimo 
oblikovati skupaj z Vami, zato Vas 
vabimo, da si to zanimivo in enkratno 
razstavo ogledate vse do 17. avgusta 
1997, in sicer v razstavnih prostorih 
ptujskega gradu.

ALEŠ GAČNIK
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OBISK FRANCOSKE DELEGACIJE 
IZ MESTA SAINT CYR SUR LOIRE

Ciani delegacije: Philppe Briand, poslanec v francoski narodni skupščini in 
župan mesta Saint Cyr sur Loire; Jean Yves Couteau, podžupan, Michel Huet, 

mestni svetnik, Jean-Pierre Verite, generalni sekretar Mestne občine Saint 
Cyr sur Loire in prof. dr. Paul Olivier, mestni svetnik, predsednik Društva 

prijateljstva Touraine-Slovenie, ki smo ga osebno že sprejeli na Ptuju.

V Slovenijo so pripotovali 26. junija. 
Najprej jih je v Ljubljani uradno sprejel 
podpredsednik državnega zbora in 
župan ptujske občine Miroslav Luci. V 
pogovoru, pri katerem je bil prisoten 
tudi predsednik SDS Janez Janša, so se 
pogovarjali predvsem o organiziranosti 
lokalne samouprave.
V času tridnevnega obiska na Ptuju so si 
ogledali mesto, grad, ptujsko klet, se 
srečali z vodstvom ptujskih toplic, z 
županom Občine Majšperk Francem 
Bezjakom, obiskali Ptujsko goro in 
zaključili svoje potovanje na turistični 
kmetiji Golob v Stopercah.
Na delovnem sestanku v mestni hiši v 
soboto, 28. junija, so jim ptujsko 
občino in mesto predstavili župan 
Miroslav Luci, tajnica Urada MO Evelin

pri francoskem ministru za evropske 
zadeve. Francija ni izgubila hrabrosti 
pri potegovanju za vstop Slovenije v EU 
in Nato, saj je širitev obeh na Slovenijo 
in Romunijo tudi v interesu njihove 
države. Za izgradnjo nove Evrope pa so 
pomembni stiki med poslanci parla
mentov evropskih držav ter stiki med 
mesti in regijami.

Cilj tega obiska je bila sklenitev pri
jateljstva med mestoma Ptuj in Saint 
Cyr sur Loire, boljše poznavanje med 
francoskim in slovenskim narodom v 
okviru nastajajoče Evrope, zbližanje 
obeh mest s pospeševanjem medsebo
jnega sodelovanja in izmenjavo 
izkušenj na področju gospodarskega, 
komercialnega, znanstvenega in

tehničnega, kulturnega, izobraževalne
ga in športnega življenja. To so načela 
t. i. Protokola o prijateljstva, ki sta ga v 
soboto, 28. junija, v mestni hiši na 
Ptuju podpisala župana obeh mest in 
veljajo kot osnova za podpis listine o 
pobratenju mest, v kolikor se bosta 
zato odločila mestna sveta obeh občin.

Milena Turk
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Ob peti obletnici slovenske 
državnosti je podžupan Mestne 
občine Ptuj g. Ervin Hojker sprejel 
častnike slovenske vojske. Iz nagov
ora je bilo možno razbrati, da je Ptuj 
v zgodovini imel vidno vlogo v 
odnosu do vojaštva in vojske in da 
smo ob tem ponosni na dosežke TO 
pred petimi leti. Osvetlil je tudi 
nekatere moralne dejavnike, ki jih 
mora imeti vojska v novi družbi.
Ker je bil sprejem namenjen čast
nikom Pokrajinskega Poveljstva 
Vzhodno Štajerske pokrajine - 
PPVŠP, so ob tej priložnosti v imenu 
Generalštaba Slovenske vojske in 
PPVŠP podelili priznanja 
najuspešnejšim častnikom v njihovi 
sestavi. V znak dobrega sodelovanja 
in za zasluge pri uspešnem izvajan
ju obrambnih nalog je poveljnik 
Vzhodno Štajerske pokrajine 
brigadir Ladislav Lipič podelil pisno 
Zahvalo Mestni občini Ptuj.

mag. Janez MERC

PREDSEDNIK 
ZUNANJE

POLITIČNEGA 
ODBORA 

ISLANDSKEGA 
PARLAMENTA 
OBISKAL PTUJ

V času uradnega obiska v Sloveniji, 
med prvim in četrtim julijem, je 
predsednik zunanjepolitičnega odbo
ra islandskega parlamenta Geir H. 
Haarde s spremstvom obiskal in si 
ogledal mesto Ptuj ter bil nad njim 
navdušen.
V mestni hiši so ga sprejeli župan 
Miroslav Luci, tajnica mestne občine 
Evelin Makoter Jabločnik in vodja 
oddelka za okolje, prostor in gospo
darsko infrastrukturo Stanislav 
Napast. Pogovarjali so se o načinu 
življenja pri nas in na Islandiji, o 
podobnostih (npr. majhnosti) med 
našo in njihovo državo, o možnih 
turističnih povezavah in primerjali 
lokalni samoupravni ureditvi.

M. Turk

SVEČANA 
PODELITEV 

DIPLOM DIPLO
MANTOM VIŠJE 
POSLOVNE ŠOLE

V četrtek, 19. junija 1997, je 
potekala v poročni dvorani Mestne 
hiše v Ptuju ob 13. uri svečana 
podelitev prvih diplom Višje 
poslovne šole Ekonomske fakultete 
Ljubljana - študijski center Ptuj, ki je 
organiziran v okviru Ljudske uni
verze Ptuj. Diplome sta podelila 
prodekan za študentske zadeve dr. 
Marjan Fabjančič in vodja izrednega 
študija Metka Korpar, iskrene 
čestitke pa je izrekel tudi podžupan 
Ervin Hojker.

Direktor Ljudske univerze prof. 
Jurgec je v svojem nagovoru 
povedal, da se je vse skupaj začelo 
leta 1992, ko so se z ljubljansko 
ekonomsko fakulteto dogovorili za 
sodelovanje in vpisali 100 slušatel
jev, od katerih jih je danes diplomi
ralo 30. Ljudska univerza je prva 
ustanova, ki je v Ptuju začela izvajati 
višješolski študij.

V šolskem letu 1995/96 so začeli 
poskusno izvajati novo obliko študi
ja, in sicer študij na daljavo. Na 
Visoki poslovni šoli Ekonomske 
fakultete v Ljubljani - študijski center 
Ptuj so prvo leto vpisali 45 slušatel
jev, v šolskem letu 1996/97 pa 48 
slušateljev. Za letošnjo jesen pa 
pripravljajo tudi vpis v 3. letnik 
dodiplomskega študija, ki je namen
jen diplomantom višješolskega študi
ja, s čimer bodo bodoči podjetniki 
pridobili visokošolsko izobrazbo.

Največji problem, s katerim se trenut
no ubada Ljudska univerza, je pros
torska stiska, ki nastaja z 
omogočanjem različnih oblik študija.

Ob tem je potrebno povedati, da je v 
šolskem letu 1996/97 Ljudska uni
verza izobraževala na 76 različnih 
izobraževalnih smereh, in sicer:
- za pridobitev splošne izobrazbe 
(tečaji tujih jezikov, računalniški 
tečaji, študijski krožki, usposabljanje 
za življenjsko uspešnost, tretje živl
jenjsko obdobje, varstvo pri delu, 
varstvo pred požarom, itd.);
- za poklicno usposabljanje in 
izpopolnjevanje (računovodja, 
poslovni sekretar, ekonomsko- 
komercialni tehnik, trgovinski 
poslovodja, trgovec, voznik, kuhar, 
natakar, viličarist, itd.);
- za pridobitev izobrazbe (poslovna 
šola, visoka poslovna šola).

Ivan VIDOVIČ, dipl. oec., 
vodja Oddelka 

za družbene dejavnosti

Philippe Briand, ki je poslanec v fran
coski narodni skupščini in že 12 let 
župan mesta Saint Cyr sur Loire, je 
povedal, da je cilj tega obiska na Ptuju 
poskus najti stične točke in podobnosti 
med mestoma. Ena izmed podobnosti, 
ki jo je omenil, je njegov in položaj 
našega župana; oba sta namreč 
istočasno poslanca v državnih parla
mentih in župana ter pripadata po zad
njih volitvah politični opoziciji.
Na vprašanje, ali je profesionalno 
župan ali poslanec v francoski narodni 
skupščini, je odgovoril, da sta to zanj 
komplementarni funkciji, ki se dopol
njujeta, in da je ta povezava v Franciji 
zelo pogosta, saj je kar 80% poslancev 
tudi županov. Veliko pomembnih fran
coskih politikov (npr. de C  aulì e) je 
izvajalo ti dve funkciji hkrati. Kajti 
svetnik, ki je župan, ima prednost; 
gospodarstvo nekega kraja lahko 
spremlja od blizu, in z vsemi temi 
podatki je lahko zelo dober poslanec. 
Zanj politika ni poklic, ampak poslanst
vo. Sam je po poklicu direktor gospo
darskega podjetja. Ob tem je še 
pripomnil, da je tako vprašanje zanj 
isto, kot če bi ga vprašali, katera noga 
je pomembnejša pri hoji.

Makoter Jabločnik, direktor GIZ 
Poetovio Vivat Branko Brumen, rav
nateljica Gimnazije Meta Puklavec, 
vodja Oddelka za družbene dejavnosti 
Mestne občine Ptuj Ivan Vidovič, direk
tor Zavoda Bistra Štefan Čelan in direk
tor Slovenske vinske akademije Veritas 
Branko Vodušek. Kot gost je sodeloval 
dr. Janez Šumrada, redni profesor fran
coščine na Filozofski fakulteti v 
Ljubljani, ki je služboval na slovenski 
ambasadi v Parizu in takrat navezal 
stike s predstavniki tega francoskega 
mestà.
Pogovarjali so se o pooblastilih župana 
in mestnega sveta v Franciji in pri nas. 
V Franciji, na primer, župan ne more 
biti odstavljen, samo v izrednih primer
ih lahko intervenira država, ki razpusti 
mestni svet in ob tem odstavi tudi 
župana. Zanimivo je, da ima Francija 
toliko občin kot cela Evropska skupnost 
skupaj. Imajo celo občine brez prebi
valcev. Neko področje ima pač status 
občine, (ki gaje pridobilo v preteklosti, ko 
je še imelo prebivalce), nima pa občinske 
uprave in ne stalnih prebivalcev.
P. Briand je izrazil optimizem glede 
sprejetja Slovenije v Evropsko skupnost 
in je zato kot poslanec že posredoval
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in  u p ad an ja  d elo v n ih  m est v  m alem  gosp od arstvu ?
amen srečanja območnih 
obrtnih zbornic s Ptuja, iz 
Lenarta in Ormoža je bil 

predvsem predstaviti predvideno 
problematiko obrti in hkrati klic, 
naslovljen na poslance državnega 
zbora - prisotni so bili Miroslav Luci, 
Franc Pukšič in Alojz Vesenjak - in 
državne svetnike s tega območja, 
kajti v postopku sprejemanja je nova 
zakonodaja (Zakon o davku na 
dodano vrednost, Zakon o trošari
nah, Zakon o delovnih razmerjih, 
Zakon o inšpekciji dela, Obligacijski 
zakon, ...), ki močno posega na 
področje obrti.
Od tega, kako hitro in kakšna nova 
zakonodaja bo sprejeta, je odvisno, 
ali se bo obrtništvo razvijalo naprej 
ali bo prišlo do nazadovanja, novih 
pretresov in upadanja števila 
delovnih mest v malem gospo
darstvu. In ne nazadnje, prilagoditev 
davčnih predpisov, ki so v veljavi v 
državah Evropske zveze, je pogoj, ki 
naj bi Sloveniji omogočil enako
pravno sodelovanje v evropskih, pa 
tudi v svetovnih gospodarskih 
tokovih.
Ob analizi predlogov novih zakonov, 
predvsem predloga Zakona o davku 
na dodano vrednost, in ob primerjavi 
z ustrezno zakonodajo nekaterih 
držav članic Evropske zveze, ugo
tavljajo, da je zakon fiskalno 
(proračunsko) naravnan in v nekater
ih določilih neprijazen do davko
plačevalcev, predvsem do malih in 
srednjih podjetnikov je nestimulativ
en, celo kaznovalen. Sprašujejo se, 
zakaj vsi predlogi novih zakonov 
predvidevajo v glavnem samo visoke

kazni in zakaj se država ne loti sive 
ekonomije, »šušmarstva«, in tistih, ki 
delajo nelegalno.
Bistvene pripombe (ki so že bile 
obravnavane pri prvem branju pred
loga tega zakona v Odboru za 
finance, katerega člana sta tudi 
poslanca DZ F. Pukšič in V. Trofenik) 
slovenske obrtne zbornice na predlog 
Zakona o davku na dodano vrednost:
♦ davek na dodano vrednost naj bi se 
v prehodnem obdobju plačeval po 
plačani realizaciji in ne po fakturirani 
(izdani) realizaciji, kajti naša plačilna 
nedisciplina ni primerljiva z evrop
sko, saj mi še nimamo ustrezne 
zakonodaje za enakopravnost 
upnikov (v nasprotnem primeru 
opozarjajo na veliko nelikvidnost, 
večjo inflacijo in podražitve);
♦ v zakon bi morali vnesti, vsaj za 
prehodno obdobje, višji mejni zne
sek za davčne zavezance - mala pod
jetja (v zakonu je določeno, da so 
davčni zavezanci vsi tisti, katerih 
letni dohodek je višji od 2.000.000 
SIT, medtem ko je, na primer, 
Nemčija ob uvedbi te zakonodaje 
postavila ta limit na 100.000 DEM, v 
njihovi sedanji zakonodaji pa so 
davčni zavezanci samo tisti, ki pre
segajo letni promet 35.000 DEM);
♦ v zakonu je premalo jasno, katere 
dejavnosti so obdavčljive, katere 
oproščene (nemška zakonodaja ima 
katalog dejavnosti, ki so oproščene 
plačevanja davka na dodano vred
nost);
♦ enotna davčna stopnja, ki je oben
em tudi med najvišjimi v Evropi, ni 
sprejemljiva, saj bo povzročila rast 
cen prehrambenih in podobnih

proizvodov (opozarjajo, da imajo 
tudi ostale evropske države več 
stopenj v prehodnem obdobju, v 
začetku so predpisane stopnje nižje, 
potem pa se postopoma dvigujejo; le 
Danska in Velika Britanija imata eno 
stopnjo obdavčitve);
♦ preveč administracije; novi zakon 
določa vodenje precej dodatnih evi
denc.
Ugotavljajo, da se bodo bistveno 
zvišale cene izdelkov domače in 
umetne obrti, ki so že z ostalimi 
dajatvami (dohodnina, prispevek za 
socialno varnost) previsoko 
obdavčeni. Že nekaj let si prizadeva
jo, da bi bila ta dejavnost, ki tudi 
ohranja kulturno dediščino, obravna
vana drugače kot ostalo podjetništvo. 
Poslanec državnega zbora Franc 
Pukšič je predstavnikom obrtnih 
zbornic svetoval, naj čim prej apeli
rajo na predsednika Državnega 
zbora RS, da bi si pridobili možnost 
sodelovanja v parlamentu pri 
drugem branju (branje po členih) 
predloga Zakona o davku na dodano 
vrednost.
Predsedniki in sekretarji območnih 
obrtnih zbornic so ob koncu izrazili 
željo po pogostejših srečanjih in 
izmenjavi informacij s poslanci tega 
območja, kajti le tako bi lahko ti 
zastopali njihove interese v 
državnem zboru in pripomogli k 
sprejetju zakonodaje v taki obliki, 
kot jo predlaga Območna obrtna 
zbornica Slovenije.
»Ne pričakujemo nemogočega, le 
tisto, kar je že v drugih državah, kjer 
plačilne nediscipline ne poznajo,

dokazano kot dobro,« je zaključil 
predsednik OOZ Ptuj Rpman 
Tomanič, ki je predstavitev tudi 
vodil.

M. Turk

IAVN1 POZIV
lastnikom zemljišč in investitor
jem na območju med Dravo in 

Studenčnico, od železniške proge 
do predvidene povezovalne ceste 

na zahodni most čez Dravo na 
Ptuju

Oddelek za okolje, prostor in 
gospodarsko infrastrukturo Mestne 
občine Ptuj pristopa k izdelavi 
zazidalnega načrta za območje 
med Dravo in Studenčnico, od 
železniške proge do predvidene 
povezovalne ceste na zahodni 
most čez Dravo na Ptuju. Zato last
nike zemljišč in investitorje na 
navedenem območju poziva, da se 
seznanijo s programskimi zasnova
mi za to območje in sporočijo 
svoje predloge k načrtovanju 
posegov v prostor.
Programske zasnove za navedeno 
območje si zainteresirani lahko v 
času uradnih ur ogledajo na 
Oddelku za okolje, prostor in 
gospodarsko infrastrukturo Mestne 
občine Ptuj, Ptuj, Mestni trg 1, 3. 
nadstropje mestne hiše, soba št. 
56.
Svoje predloge sporočite v času od 
18. 8. do 1. 9. 1997.

Oddelek za okolje, prostor in 
gospodarsko infrastrukturo

Sp(i>iteMiüö3(B ip̂ wilp]'òrm  cd 2 GxflypgidM-

V letih 1996 in 1997 so vse občine, 
nastale iz bivše občine Ptuj, ki odla
gajo svoje odpadke na odlagališču v 
Brstju, sprejele enotne predpise, ki 
urejajo ravnanje s komunalnimi 
odpadki. Ti predpisi temeljijo na 
želji in potrebi po čim daljši ohran
itvi obstoječega odlagališča komu
nalnih odpadkov v Brstju. 
Pravzaprav je v ta namen na obsto
ječi lokaciji odlagališča zrasel 
Center za ravnanje z odpadki, ki 
poleg odlagališča obsega tudi kom- 
postarno za predelavo biološke frak
cije odpadkov ter reciklažni obrat 
za sortiranje sekundarnih surovin in 
njihovo pripravo za trg.
Za dosego zastavljenega cilja je 
potrebno v skladu z novimi občinski
mi predpisi dosledno upoštevati

ločeno zbiranje odpadkov na izvoru 
njihovega nastanka, torej že v 
gospodinjstvih. Vsak izmed nas torej 
pomeni delček uspešnega ravnanja z 
odpadki pri ohranjanju čim daljše 
»življenjske dobe« odlagališča.
Kljub objavi predpisov v lokalnem 
uradnem glasilu se velikokrat zna
jdemo v dvomih, v katero posodo je 
potrebno odvreči posamezen 
odpadek, še posebej kadar gre za 
odpadke iz sestavljenih materialov. 
V ta namen pripravlja podjetje čisto 
mesto podrobna navodila, ki jih bo 
prejelo vsako gospodinjstvo, za 
tiste, ki bi želeli kaj več izvedeti o 
samem podjetju in njegovih dodat
nih dejavnostih, pa tudi brošuro in 
film, ki ga bo predvajala lokalna 
televizija.

Mestna občina Ptuj pripravlja skupaj 
s podjetjem čisto mesto (z začetkom 
že v letošnjem letu) dokončno 
rešitev za ločeno zbiranje odpadkov 
s postavitvijo »ekoloških otokov« na 
celotnem območju občine. Klasičen 
»ekološki otok« bo opremljen s 
posodami za papir, biološke odpad
ke, pločevinke, plastenke ter barvno 
in belo steklo, ob večstanovanjskih 
enotah pa tudi s posodo za ostale 
odpadke. Posode bodo po obliki 
enake, opremljene z navodili o vrsti 
odpadkov, ki se smejo odložiti v 
posamezno posodo, razlikovale pa 
se bodo le po barvi in namenski 
odprtini pokrova. V individualnih 
naseljih bo en »ekološki otok« pred
vidoma namenjen gospodinjstvom v 
krogu 75 m. Za izvedbo projekta je

poleg proračunskih sredstev potreb
no zagotoviti tudi primerne lokacije 
za posode. Slednje je še posebej trd 
oreh, saj se večina ljudi zaradi slabih 
izkušenj iz preteklosti ne strinja z nji
hovo postavitvijo v svoji bližini. Za 
premostitev teh težav je podjetje 
čisto mesto postavilo vzorčni 
»ekološki otok« ob vhodu v Center 
za ravnanje z odpadki, kjer si ga 
lahko občani ogledajo, izven 
delovnega časa podjetja pa tudi 
uporabijo za odložitev pripeljanih 
odpadkov.

Svetovalka za varstvo okolja 
na Oddelku za okolje, prostor in 

gospodarsko infrastrukturo 
Mestne občine Ptuj 

Alenka KORPAR
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Že pred dvema letoma je župan 
občine Ptuj Miroslav LUCI rekel: 
»Brez mene in mojih Ptujčanov 
nikamor.« To je tudi res, saj se je 
skupaj s Ptujčani udeležil 
proslave ob 125-letnici vinore- 
jskega društva Ljutomer v Prlekiji, 
kamor je župan Maribora dr. 
Križman z muzejskim vlakom 
pripeljal »cepič« trte, stare nad 
400 let, ki vsako leto daje žlahtno 
črno vino. Tudi letos je vinska trta 
na Lentu zelo polna in prav tako 
bo dal sladko kapljico »cepič«, ki 
je že posajen na Ptujskem gradu. 
Čez 30 Ptujčanov se je veselilo 
prihoda muzejskega vlaka iz 
Maribora, ki je nato peljal do 
Ljutomera. Ko je v soboto zjutraj 
vlak ustavil in zapiskal kot nekoč, 
smo vedeli, da bo danes zelo lep 
sončen dan, in vlak je v veliki 
vročini peljal naprej. Na vlaku je 
bilo zelo veselo, zgodaj zjutraj 
dober zajtrk s postrežbo v narodni 
noši, pa tudi pijače ni zmanjkalo. 
Ptujčani vedo, da je tudi okrog 
Ljutomera dobra kapljica. Zelo 
prijetna in varna pot je bila proti

V soboto, 5. junija, je Društvo 
splavarjev in rancarjev Duplek s 
pomočjo občine Duplek priredilo 
tradicionalno rancarijo »spust z ran
cami od Zgornjega Dupleka do 
Ptuja. »Rancarija je potekala v 
okviru »Dupleškega tedna« kot javna 
prireditev za občane Dupleka in lju
bitelje plovbe po reki Dravi.
Člani društva so se na rancarijo 
pripravljali dober mesec, da so ure
dili vso dokumentacijo, ki je potreb
na za takšno prireditev na reki 
Dravi. K sodelovanju so povabili 
rafting klub iz Maribora z gumijasti
mi čolni in PG društvo Dvorjane z 
motornim čolnom. Rance so imeli 
privezane pod dupleškim mostom, 
kjer so jih pripravljali za vožnjo po 
vodi. Pa je reka Drava ponagajala in 
povečala svoj pretok v stari strugi. 
Sedem rane se je borilo s povečanim 
pretokom v reki Dravi, vendar je eno 
izmed rane odtrgalo od priveza in jo 
odneslo. Člani društva so jo iskali 
dva dni, a brez uspeha. Dobili so 
celo obvestilo, da se nahaja na 
jezeru v Markovcih, pa je tudi tam 
niso našli. Upali so, da jo bodo našli 
na poti, v kakšnem zalivu.
Sobotno jutro je pozdravilo z bliski 
in grmenjem, nakar je začelo zelo 
močno deževati. Rancarji so kljub 
dežju pripravili rance in jih 
okrasili, kot je v navadi. Tudi Ijud-

Orm ožu, saj smo na postaji 
Osluševci sprejeli na muzejski 
vlak veliko število »veseljakov« iz 
vasi Podgorci. Vsi so člani zelo 
dejavnega Turističnega društva, ki 
tudi vsako leto uspešno prireja 
ocenjevanje vin. Leta 1860 je bila 
zgrajena proga iz Maribora proti 
Ptuju in Ormožu. Na lepi postaji v 
Ljutomeru nas je pričakala 
domača godba in župan občine 
Ljutomer. Prva večja prireditev z 
nastopom folklore iz Maribora je 
bila pred magistratom. Nato smo 
si ogledali spomenik F. Miklošiča 
in razstavo. Na hipodromu, 
znanem po dirkah s konji, so nam 
domačini prikazali uspehe
domačih konjev. Zelo lepa je bila 
predaja cepiča vinske trte, ki jo je 
prinesel župan iz Maribora. Do 
poznih večernih ur je trajalo 
rajanje in veselje. Zelo zanimivi 
so bili motorji »oldtajmerji«, izde
lani vse od leta 1938 naprej. 
Ptujčani smo se dobro počutili in 
se bomo še vračali v Prlekijo.

je so se začeli zbirati na mostu in 
obrežju Drave. Vsi so upali, da se 
bo izlilo  in posijalo sonce, vendar 
dež ni ponehal.
S svojo navzočnostjo nas je razveselil 
župan občine Duplek g. Janez RIBIČ 
z gosti iz Nemčije in predstavnik TD 
Maribor g. Anton ROVS. Župan je 
našemu društvu izročil zastave 
občine Duplek. V  zahvalo za 
denarno pomoč mu je društvo poda
rilo rancarski klobuk in predpasnik s 
simbolom rancarjev.
Kljub temu da ni hotelo nehati 
deževati, so ljudje vztrajali in odrinili 
s petimi rancami proti Ptuju, čeprav 
pod dežniki, nas je pozdravil velik 
aplavz in vriskanje množice. V dežju 
so pluli po reki proti Ptuju mokri, pa 
tudi premraženi rancarji, saj je pihal 
močan veter.

Prvi postanek je bil pod Vurbergom, 
kjer jih je čakala ekipa 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Vurberg z motornim čolnom in ekipa 
kuhinje, ki je kljub odpovedi kuharja 
pripravila piknik. Kuhinja je poskr
bela, da so lahko malicali pod 
dežniki. Pod Vurbergom so imeli 
pripravljene družabne igre med 
posadkami rane, ki pa jih čas ni 
dopuščal, saj so morali pripluti do 
Ptuja. Dež je ponehal in izza oblakov 
se je prikazalo sonce, ki je rancarjem 
vlilo poguma za nadaljnjo plovbo.

ted sm ! 'J  s s i i l n
V soboto, 24. junija, je bil v 
občinskih prostorih Škofje Loke 
delovni sestanek skupnosti starih 
mest Pirana, Ptuja in Škofje Loke. 
Skupnost je bila oblikovana okto
bra 1993 z namenom, da bi stara 
mesta zaradi velikih problemov 
pri ohranjanju in predstavljanju 
kulturne dediščine v državi tudi v 
materialnem smislu zbudila več 
posluha.
Po sestanku je  Škofja Loka v 
okviru praznika občine in mesta 
pripravila koncert kot skupno 
akcijo  skupnosti starih mest. 
Sodelovanje treh mest je na 
dvorišču loškega gradu kljub 
nevarnosti slabega vremena 
doživelo pravi triumf. Tomažu 
Tozonu je ob sodelovanju 
Ločanov, Pirančanov in Ptujčanov 
uspel neverjetno prijeten in 
izviren večer. Moški pevski zbor s 
Ptuja, ženski pevski zbor iz Lucije, 
mešani pevski zbor Lubnik iz 
Škofje Loke z gostoma organistom 
Francem Potočnikom in prvakom 
ljubljanske opere Jurijem Rejo, 
godba na pihala Škofja Loka in še 
Primorski fantje so za nameček 
brez vnaprejšnje skupne vaje 
dosegli enotnost in uigranost. Dva 
župana in podžupan so vsak na 
svoj način dodali kamenček 
posebnosti, čestitk, vabil ... multi
medija je omogočila številnim

Po dobrih dveh urah plovbe so si 
privoščili postanek na brzicah v 
Orešju, kjer so se malo okrepčali, in, 
kot pravijo rancarji, »vodo pod 
vesla« naprej proti Ptuju.
Tukaj se začne reka širiti in postane 
bolj umirjena, zato so morali kar 
krepko poprijeti za vesla. Ptujčani z 
obrežja reke so pozdravljali in mar
sikateri sprehajalec se je ustavil in 
pomahal v pozdrav. Iz daljave se je 
že videla gruča ljudi pri ranci Ptuj, ki 
jih je pričakovala.
Med njimi so bili predstavniki Ptuja; 
župan g. Miroslav LUCI, predsednik 
Turističnega društva Ptuj, g. Albin 
PIŠEK in župan občine Duplek z gosti 
iz Nemčije. Ti so prišli na Ptuj s 
Certusovim »OLD TAIMERJEM«.
Na ranci Ptuj so jih sprejeli s ploskan
jem. Po izkrcanju zadnje rance sta jih 
pozdravila župana obeh občin. 
Rancarji so v znak zahvale za topel 
sprejem ptujskemu županu podarili 
predpasnik z njihovim simbolom. Po 
pogostitvi so natovorili rance na 
tovornjake, udeleženci rancarije pa 
so se z avtobusom odpeljali proti 
Dupleku. Tako so ljubitelji plovbe 
preživeli en dan, čeprav deževen, na

udeležencem še nekaj vizualnih 
užitkov.
G . Jurij Reja je pri večerji 
razmišljal, da bi se ta skupnost 
starih mest pravzaprav morala po 
nečem prepoznavati, ne le po 
problematiki ohranjanja bogate 
kulturne dediščine. Morda bi na 
glasbenem področju lahko našla 
svoj prepoznavni znak, na primer 
s festivalom narodnih pesmi, ki bi 
jih  predstavili profesionalci. 
Zanimivo, da je ta pobuda že bila 
delno izpeljana v enem izmed 
mest iz skupnosti, to je v Piranu, 
ko je ob zadnjem srečanju osmih 
predsednikov srednjeevropske 
pobude Marjana Lipovšek v 
minoritski cerkvi sv. Frančiška 
prepevala tudi slovenske narodne 
pesmi. Pobuda je dobra in o njej 
kaže razmisliti.
S Ptuja smo Škofjo Loko obiskali, 
se udeležili sestanka in koncerta 
župan in podpredsednik državne
ga zbora Miroslav LUCI, dr. med., 
s soprogo Ireno, podžupan Ivan 
JU RKO V IČ , taj niča občinske 
uprave Evelin M AKOTER 
JABLO ČN IK, vodja oddelka za 
družbene dejavnosti Ivan 
V IDO VIČ , strokovna delavka za 
kulturo Valentina G O LO B, Marjan 
VARVODA in avtorica prispevka

K. Š. P.

reki Dravi, ki bo vsem ostal v lepem 
spominu.

Božo Kolarič

O B IS K  ČEŠKE  
V E L E P O SL A N IC E  

G O SP E  JANE  
H Y B A S K O V E  O B  

O T V O R IT V I 4 .  
V IO L IN SK E  ŠO LE

Ob otvoritvi 4. violinske šole v 
Glasbeni šoli Karol Pahor na 
Ptuju, ki jo vodi priznani češki 
violinist in pedagog Tomaš 
Tulaček, sta Ptuj obiskala tudi 
češka veleposlanica Jana 
Hybaskova in prvi konzul 
Tomaš Vostry. Ob tej priliki sta 
bila v ponedeljek, 7. julija, 
povabljena v mestno hišo, kjer 
sta ju sprejela župan Miroslav 
Luci in tajnica mestne občine 
Evelin Makoter Jabločnik.

Albin PIŠEK

DUPLEŠKI RANCARfl NA PTUJU



Izmed vseh možnih variant izgradnje cestne povezave Hajdina-Ormož, z vidika dolgoročnega razvoja in ob upoštevanju vseh kriteri
jev, predvsem pa kriterija družbene sprejemljivosti, je najprimernejša varianta C1-C - nova cestna povezava med Hajdino in Ormožem 
ob Ptujskem jezeru in kanalu HE Formin. To je  obkanalska varianta, ki je  podprta in potrjena v vseh lokalnih skupnostih.

Štirinajst dni pred otvoritvijo peš mostu čez Dravo delavci SCT z  vedenjem, 
da ne bodo zamudili pogodbenega roka, mimo izvajajo zaključna dela. 
Končali so robni venec, na katerega že varijo nerjavečo ograjo. Betonsko 
ploščo peskajo s kompresorjem za zanesljivo izvedbo hidroizolacije. Do 28. 
julija bodo položili asfalt v širini 2,8m in nato še ob straneh v širini 1,6m 
peščene ploščice rjave barve za pločnika ob ograjah.

S . B.

P r e d s e d n ik  U O  S S Z  M O  P tu j , g . M i r k o  K o r o š e c  v  ra z g o v o r u  
z  v o d je m  g r a d b iš č a  S C T , g . J o ž e fo m  G r a h o m .

Fo tog ra fija : S . B .

FESTIVAL
PO ETO V IO  91

od  15. Julija do 9. 
a v g u sta

*  Poletni kulturni večeri Ptuj 37,
od 15. 7. do 26. 7.

*  P̂očetni večeri (jledališča Ptuj',
od 28. 7. do 8. 8 
in koncert 17. 7.

*  ‘Koncerti v okviru p estivala 
Ljubljana in Imago Slovenije,

17. 7., 29. 7., 1.8. in 5. 8.
*  ‘Turistični teden,

od 1. 8. do 5. 8.
*  PraznikiKlestne o6čine (Ptuj,

2 .  8 .

*  (Ptujska poletna noč97,
8. 8. in 9. 8.



»Cvet slovenskih cestarjev se je 
letos zbral na Ptuju, ...
... a cvet ni brez korenin.« Ob 
vsakem vremenu delajo na cestah, v 
jarkih, predorih, kamnolomih - in 
28. junij je njihov praznik. Praznik 
delavcev, katerih delo in življenje je 
tesno povezano s cestami. Prvič so 
ga praznovali leta 1971 kot spomin 
na prvi zakon o cestnih podjetjih, ki 
je bil sprejet 28. junija 1961 in s 
katerim so delavci cestnih podjetij 
dobili več pristojnosti in obenem 
dolžnosti, da s cestami gospodarijo 
kot dobri gospodarji, jih gradijo, 
vzdržujejo, obnavljajo in varujejo. 
Letos, ob 35. obletnici ustanovitve 
cestnih podjetij (1962-1997) in 30. 
obletnici družbe Slovenska cestna 
podjetja, sta v petek, 27. junija, 
potekali slavnostna seja skupščine 
družbe Slovenskih cestnih podjetij 
in osrednja proslava na Ptuju.
V  p a la c iju  p tu jskega g ra du  je  na 

s v e č a n i se ji n a jle p š e  o d m e v a la  
u b ra n a  pesem  n o n e ta  O b m o č n e  
o b rtn e  z b o rn ic e  P tu j. M e d  m n o g im i 
g o v o rn ik i so b il i  d ire k to r D ru ž b e  

s lo v e n s k ih  c e s tn ih  p o d je t ij  F ra n c  
R ih ta rš ič , ki se je  v  s vo je m  g o v o ru  
s p o m n il z g o d o v in s k e g a  ra z v o ja  
s lo ve n sk ih  ce stn ih  p o d je t ij, ki sega v  
leto  1946. V  im e n u  d rža v n e g a  zb o ra  
je  ce sta rje m  čestita l Jakob  P resečn ik , 

p re d se d n ik  o d b o ra  z a  in frastruk tu ro  
in o k o lje , te r o p o z o r il  na n o v i Z a k o n  
o  ja v n ih  cestah , v  katerem  je  p o u d a r

je n a  stroka, in to  je  p o ro k , da  b o m o  

v  S lo v e n i j i  d o g ra d il i  p re d v id e n e  
a v to c e s te  in , k a r je  še p o se b e j 

p o m e m b n o , na  p r im e rn i ra vn i 
v z d r ž e v a li  in o b n a v lja li ž e  o b sto je če  
c e s tn o  o m re ž je . P tu jsk i ž u p a n  
M iro s la v  L u c i, d r. m ed . je  s la v l

je n c e m  iz  c e le  S lo v e n ije  iz r a z i l  
d o b ro d o š lic o  in z a ž e le l, da  bi se tu d i 
ce sta rji radi v ra č a li na P tuj, in to  p o  

v e d n o  lepših  cestah.
»Gojite tradicijo, vsako leto se zbi
rajte ob cestarskih dnevih, sadite 
vinograde in pijte dobro vino!« je  na 
sv o js tv e n  n a č in  p o z v a l s lo v e n sk e  
ce sta rje  starosta s lo v e n sk ih  ce sta rje v  

F ra n c  K ra jn č ič , n e k d a n ji d ire k to r  
m a rib orskega  cestnega  p o d je t ja .

CESTNO PODJETJE 
PTUJ - NAJMANJŠE 

IN NAJMLAJŠE 
CESTNO PODJETJE 

V SLOVENIJI
» C P  P TU J je  nasta lo  o b  re o rg a n iza c i

j i  v e lik e g a  m a rib o rsk e g a  p o d je t ja  
leta 1989, kar je  za h te v a la  v e č ja  
u č in k o v it o s t  p ri v z d r ž e v a n ju ,  

o b n a v lja n ju  in g ra d n ji cest v  takrat
n ih  ra zm e ra h . Ž e  p rv o  le to  sm o 

z a č e li  z  vso  m o č jo , saj je  b ilo  takrat 
v  H a lo z a h  in  na so se d n jih  o b m o č jih  

h u d o  n e u r je , ki je  k a ta stro fa ln o  
ra z d e ja lo  ce ste . V  tis tih  k r it ič n ih  
tre n u tk ih  sm o u sp e li, kar nam  je  d a lo  
v o l jo ,  in iz  leta v  leto  sm o p o so d a b l
ja li o rg a n iz a c ijo , s tro je , v o z ila  in 

o p re m o . Z d a j sm o sp o so bn i na s v o 
je m  o b m o č ju  v  c e lo ti izva ja ti g o sp o 
da rsk o  ja v n o  s lu ž b o  na d rž a v n ih  in 

o b č in s k ih  cestah tako , kot p re d v id e 
v a  z a k o n o d a ja . S p o so b n i sm o iz v a 
ja ti v z d rž e v a n je , v a rs tv o , o b n a v lja n 

je , re k o n s tru k c ijo  in g ra d n jo  cest.

V  le tih  rasti in ra z v o ja  nam  g o sp o 

darske  ra zm e re  n iso  p r iza n a ša le . Ž e  
1991 leta sm o z a č e li  z  n o v o  o rg a n i
z a c ijo  in n a s le d n je  leto  u s ta n o v ili 
p o d je t je  T a m p o n , d . o . o .,  ki p r id o b i

v a  in se parira  g ra m o z  te r izv a ja  d e la  
na n iz k ih  g ra d n ja h . To  p o d je tje  sm o 
u s ta n o v ili za ra d i s p e c ia liza c ije  d e la  

in o h ra n itv e  za p o s le n o s ti. V  n jem  je  
z a p o s le n ih  4 5 , v  C e stne m  p o d je tju  

pa le 30 d e la v c e v , ki pa  m o ra jo  z a ra 
d i p re v e lik e g a  n ih a n ja  s ta ndarda  pri 
red n e m  v z d rž e v a n ju  cest o p ra v lja ti 

tu d i d e la  p ri o b n a v lja n ju  in re k o n 
s tru k c iji. še v e d n o  im am o te ža v e  z  
la s tn in je n je m , č e p ra v  sm o ž e  1994 
leta o d d a li p rog ra m  p re o b lik o v a n ja  
R e p u b lišk i a g e n c iji z a  p re stru k tu ri

ra n je  in p r iv a t iz a c ijo ,«  je  o  p o d je tju  
p o v e d a l d ire k to r Fe rd o  V e in g e rl, ki je  
tu d i p re d se d n ik  s tro k o vn e g a  sveta  za  

v z d r ž e v a n je  in va rs tvo  S lo ve n sk ih  
c e stn ih  p o d je t ij.

A4. Turk
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Spoštovani bralci!
V P T U J Č A N U, ki ga prejemajo vsa gospodinjstva na območju 
Mestne občine Ptuj, lahko objavljate Vaša reklamno-propagandna 
sporočila v različnih velikostih in tudi v barvah.
Podjetja, organizacije in posamezniki, ki želijo objavljati reklamo 
za pol leta ali skozi celo leto, imajo možnost popusta.

Za vse informacije lahko pokličite na tel. št. 771-651, 771-146, 
778-589 ali se osebno oglasite v Uredništvu Ptujčana na Mestnem 
trgu 1.

Uredništvo Ptujčana

© © © © © a s ?  v  ä ü & j j ü j  j u t ?  

ŽUPAN SPREJEL 
NAJBOLJŠE ŠPORTNIKE

V ponedeljek, 30. junija, so župan 
Mestne občine Ptuj Miroslav LUCI, 
vodja Oddelka za družbene 
dejavnosti Ivan VIDOVIČ in direktor 
športnega zavoda Ptuj Stanko Glažar 
sprejeli najboljše športnike osnovnih 
in srednjih šol v šolskem letu 
1996/97. Sprejema so se udeležili:

finalisti atletskega pokala Slovenije:
R o k  S o lin a , S a n ja  Š e g u la , Ž ig a  
O m la d ič ,  A n d re ja  B rum e n (vsi O Š  O .  
M e g lič ) , Sašo T u rn še k , T o m a ž  To p la k , 
R ok R e p ič , D e ja n  Faget, Sašo H rn č ič  
(vsi O Š  M la d ik a ), A n a  Starki (O Š  
L ju d sk i v rt), M a t ja ž  L ipuš (O Š  B reg), 

D a n ie l H v a le c , M a ja  M la k a r, M a ja  
Ž iž e k  (vsi E k o n o m sk a  šo la ), A n ja  

C o lu b ,  A le š  B e z ja k , R ok V e rt ič  (vsi 
G im n a z ija ) , A n d re j V o g la r  (e lektro ), 
M ila n  Lah in  B a rb a ra  G a č n ik  

(K m etijska  šo la );

finalisti državnega prvenstva v gim
nastiki:
M o jc a  M a y r, Jasna C a fu ta  (O Š  B reg), 
N ataša K o k o l (O Š  L judsk i v rt);

udeleženci Alpskega kupa treh dežel 
v tenisu:
R ok G a lu n  (O Š  M a rk o v c i) , A le n k a  
G o jč ič  (B re g ), K ris tijan  K ra jn c , Sašo 
B a b o se k , A jd a  B rù m e n  (vs i O Š  
L judsk i vrt) in T ja ša  K o v a č  (O Š  O .  

M e g lič ) .

M e d  e k ip a m i so  se v  č e tr tf in a le  
d rž a v n e g a  p rv e n s tv a  u v rs t il i  O Š  

M a rk o v c i v  o d b o jk i,  v  p o lf in a le  
d rža v n e g a  p rve n stva  pa so se u vrstili 

ro k o m e ta š ic e  O Š  L ju d s k i v r t , 
no gom etaši O Š  O lg e  M e g lič , o d b o 
jk a rji P o k lic n e  in te hn iške  e le k tro  
šo le .

finalisti državnega prvenstva v 
namiznem tenisu:
N e jc  J a n ž e k o v ič ,  Jan  J a n ž e k o v ič ,  

V e sn a  T e rb u c , M a ša  S a m o jle n k o  (vsi 
O Š  O .  M e g lič ) U rb a n  O v č a r , (B reg), 

R o k  K o re z  (M la d ik a );

finalisti državnega prvenstva v judu:
A le š  K ra jn c , V id  C e n č ič ,  A l ja ž  
F ra n jk o v ič  (v s i O Š  O .  M e g lič ) ,  
P r im o ž  P o to č n ik  (O Š  L judsk i v rt) in 

D a m ja n  Z a g o rše k  (B re g );

V finale državnega prvenstva so se 
uvrstile ekipe rokometašic 
Gimnazije, malega nogometa 
Ekonomske šole, strelcev Poklicne in 
tehniške strojne šole. Ekipa šahistov 
Gimnazije v sestavi Viktor Napast, 
Helena Rižnar, Miran Mihalič, 
Gregor Podkrižnik in Anja Zamuda 
pa je postala državni prvak.

S ta n k o  G la ž a r

NATEČAJ
za  o d d a jo  p o s lo v n e g a  p r o sto r a  je ob jav ljen  

v  p r ilo ž e n e m  URADNEM VESTNIKU!

Izdajatelj: Mestni svet Mestne občine 
Ptuj. Uredništvo: Konrad RIŽNER - LDS, 
Franc SAMOJLENKO - SKD, Hilda 
SLEKOVEC - SDS, Slavko BRGLEZ - SLS, 
Aleksander MLAKAR - ZE Ptuja, Milan 
ZUPANC - DESUS, Dragi STOJADI- 

NOVIČ - ZLSD, Jože MAUČEC - Lista KS mesta Ptuj, Peter LETONJA - SNS/SND. Naklada 11.300 
izvodov. Glasilo prejmejo gospodinjstva mestne občine Ptuj. Glasilo PTUJČAN se šteje med 
proizvode, za katere se plačuje davek po stopnji 5%. Odgovorna urednica Milena TURK, telefon 
771-651. Priprava reklamnih oglasov: Ida BRODNJAK, s.p., telefon 782-613, Naslov uredništva: 
Mestni trg 1, Ptuj. Ž .R . 52400-630-20701. Oblikovanje, teh. urejanje, lektoriranje in tisk: GRAFIS 
d.o.o., Požeg 4, Rače, telefon 835-192, 835-230, 836-885.



■glasbena točka Dejana Vidoviči 
Podelitev priznanj Mestne občil 
Godalni orkester Glasbene šole

'W
m a m u  m m ß

ob 20.30 url, 
prim a
Koncer

Ü  o (S T O g a Z S Č  É

ob 10.00 url, SlbveffSM^trg in Prešernova ulica
Odprtje/sejma stare domače obrti (sejem traja 
do 3. avgusta

- harmonika

Pahor Ptuj

ob 11. uri, Sli 
Odprtje 
avgusta)

:ne razstave (razstava traja do 3.
mm

ob 12. uri, Murkova ulic
Odprtje lovske in ribiške razstave (razstava traja 
do 3.

Odj
20. uri, desna obala 

ptujskem peš mos 
Start maratoncev tej« 
Klub Maraton

21. uri, novi ptujski 
Prireditev ob od 
mostu

ike Lfave ob novem 
pz DrJvo 

PtujÉkem jezeru -

novega ptujskega peš

i / 0 m g w & ì

ob 18. uri, pr
Postavi?

ob 21. uri,
proštlji
Koncert

ješ mostu 
rezanjem

»Najlepše mesto v letu 1996«
lorttskega samostana 

T *rkvl sv. Jurija 
Orkestra Bolšoj teatra iz Moskve

% *  m g ß t s ß

11. uri, Slovensi
Podelitev priznanj lastnikom najlepše urejenih 
in ocvetličenih zgradb v Mestni občini Ptuj

ob 16. url, reka DräM
Prihod plovil po reki Dravi 
Prelet balonov in skoki padalcev

Program:
Pihalni orkester Ptuj 
Nagovor župana ob odprtju ptuj:
Svečano odprtje ptujskega 
vrvice
Pritek maratoncev na cilj
reko peš mostu se zapeljejo invalidi in paraplegiki 
reko peš mostu se zapeljejo kolesarji Kolesarskega 
luba Perutnina Ptuj
reko peš mostu se sprehodijo gostje in udeleženci 
jrireditve

114. uri, v Markovcih
Mednarodni folklorni festiVral

J H  14.30 uri, v Podvi nei h j  
Praznik gasilcev

ob 17. uri, cerkev sv.
Maša ob prazniku Mestne

ob 18. uri, Mestna hiša - poi. 
Mestili trg 1
Slavnostna seja Mestne  ̂
Ptuj

me

Kfe Minoritskega samostana
šemble of London

ob 19. uri, dvorišče Minoritskega sat 
Minoritski trg 1
Osrednja proslava ob praznovanju praznika 
Mestne občine Ptuj 

Program:
m Pihalni orkester Ptuj s fanfarami
■ Slavnostni nagovor župana Mestne občine Ptuj 

Miroslava Lucija, dr. med.
■ Glasbena točka Dejana Vidoviča - harmonika

V

estno jedro 
Kffltffska poletna noč

%  m g p n g d  H W V

ob 10. uri, v Markovcih
Regijsko srečanje upokojencev

2/®* UW7/
ob 14. uri, Kartodrom Hajdoše

Mednarodna karting dirka
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Volkswagen Group

TRGOVINA IN STORITVE D.D. Telefoni:
PTUJ, Ormoška c. 23 • uprava: 771 -476

• servisi: 771 -883
• trgovina: 771 -357


